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MR. MITCHELL: May I nroceen, Your 

2 Honor? 

3 THE MASTER: Well, Mr. Mitchell, ~·e 

recess~n as I recall last Friday the 5th 

s and Judge Carrillo was then on the stand, 

6 He is still on the stand and you had not 

7 ffnishen your direct examination. It is now 

8 Monday, DecembP-r thP 8th and you are going 

9 to continue your direct examination of Jungp 

10 Cl!rrtllo. 

11 MR. MITCHELL: Yes, Your Honor. 

12 

13 

15 0, P, CARRILLO, 

~ being recalled as a witness, havfnP been nrevfously 

17 s1o.>orn, testified as follow!':: 

18 
EXAMINATION CONTINUED 

19 

~ BY MR. MITCHELL: 

21 

23 

24 

25 

Q Judge Carrillo, I hand you Exhfbi.t 155 which 

I bPlieve w11s the last ftem before the break, 

I hel i eve, liS ~>.tis indi.catecl by t'fte recital of 

the Master and of the record on Friday, 
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A 'to~<>, !'lir. 

2 Q l A!'lk you ffr~t to {dpnti.fy it, as I believe a 

3 r~eck to you from Benavtde~ Im~lemPnt an~ Hard-

4 

5 A Yer:;, r:;ir. 

6 0 Ani! I belleve {t ha~ a notation on it, "loan"? 

7 A YPs, str. 

8 Q Now, in givtne us the testimony Friday, I 

9 bPliPve you mPntioned that that loan or that 

10 arrangpment arose out of an account oayable to 

II you on account of a rPntal of a drilllng rig, am 

12 I corrPct? 

13 A That i.s corrert. 

14 Q No"'• the trl'ln~crinti.on mentions the figurP of 

15 two hundred dollars. 

16 A Ye ~ • s i r. 

D Q Is that a corrPct recital? 

~ A No, sir, it is r:;upoosed to be twPlve hundrPd 

19 dollars or onP thousand two hundred ~ollars, whic~-

20 

21 Q 

22 

23 

24 

25 Q 

PVPr {t is. 

All rieht. 

MR. MITCHELL: We would lf.kp to rPCIUPSt 

that be ehan)?Pd from two hunilrPd dollar!" to 

twelvE' hundred dollars. 

All ri.ght, can you gf.ve us 8 bripf rPcount of thP 
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testimony so ~e mAy commP.nce And ask you about 

2 11nother itf'm? 

3 THE MASTER: ExcusE' mE>, let mE' interrunt. 

4 You tndicAte that the transcrint of the testt-

5 mony FridAy said two hundred dollars and ft 

6 should state twelve hundred do11llr~? 

7 MR. MITCHELL: Yes, Ynur q~nor. Am I 

8 correct? 

9 THE MASTER: And tt mt~y hllvP been an 

10 error of the wttnP.ss in sllying two ~undred 

11 dollarR ~hen he meant twelve hundred dollars 

12 or it may hAve been t~e error nf taking 

13 twelve hundred dollars and d{ctating two 

14 hundred dollars but you do want it corrected. 

15 MR, MITCHELL: Yes, Your H~nor. 

16 THE MASTER: May that be agreed unon, 

17 Mr. Odam? 

18 MR. ODAM: Yes, Your Hnnnr. 

19 THE MASTER: All riPht, go ahead, 

20 MR. MITCHELL: Thank you, Judge Meyers. 

21 Q (By Mr. ~Htchell:) No"'• Judge Carrillo, have 

22 you given us 8 fu11 account now of that loan 

23 arran,ement or loan agreement' 

24 A YE"s, Air, 

~ Q All right, now agafn, I believe we have -- I hand 
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ynu E-158. I ~on't believP I A~ke~ you about 

2 E-1~8, tt is A check in the amount n~ two hundrPd 

3 and si~ty-~even dollars, Am I correct? 

4 A YPs, sir. 

s Q From Benavidea ImDlement and HardwArP to 0. P. 

6 Carrillo? 

7 A Yes, sir. 

8 Q All rig~t, e~cu~e me, on the reverse side it 

9 is endorsed 0, P. Carrillo also Cash Store, am 

10 I reading that correctly? 

II A Yes, sir, 

12 Q Abel Yp;aguirre. 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Who is Abel Yzaguirre? 

A He is the owner of the CPsh Stor~. 

0 And how long hAve you known that gentleman? 

A All my l ifp, 

Q And is that his handwritin~? 

A Yes, sir, it is. 

Q Now, there is no nntation on the lower lefthand 

corner of E-158, is that correct? 

A That is right, :c:ir. 

Q I will ask you, Judge Carrillo, in thP testimony 

of Mr. Couling concerning E-158 if~ in looking 

at the frem, your recollection is !'erved, your 
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nreRent recollection is served as thP basts of 

2 the tnln!IICtion for givtng you a check of two 

3 hundrPd Rn~ sixty-seven dollarR 7 

4 

s 0 Tell the court. olP~se. 

6 A Well, there arP Rixteen of us who harl a hunt'lng 

7 lease and PVPry ypar a~~roximatPly a wePk or tPn 

8 days before the hunting seaRon Rtarts, which ts 

9 on an~roximatPly November 15th or t~P 16th, we 

10 all get together and chi~ in enough money to 

11 buy all of the grocPr'les, all of t~P ltouid 

12 rPfreshments that we are taking out to the hunting 

13 cam~. Everything that has to go with the --

14 "'it!, thP hunti.ng and --

15 0 There is nothlng 11!-fnister about thoi~!e annual 

16 

17 A It was begun by our ~arents 11nn 'lo'P have carried 

18 them on and now our next generation is now doing 

19 what we would like to be rlolng todsv. 

20 0 All right. Now, I direct your attention sneriffc-

21 any to that cherk, what was thP sourrP of it? 

22 Wail! ft that -- is there something about ft that 

23 you now want to tell us about? 

~ A Well, whoever is going out to buy the groceriel'!, 

11nd we would have a big truck an<l <llfferent one~'! 
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of us t.•oulcl havP d f.fferPnt chorE'S, you know, to 

~ttPnd to to makP ~urP that wp got thP cook ovPr 

thPrP fn timp ~ncl to be sure th~t ~1.1 of thP 

clf~hps and hardwarP and what h~ve you was ovPr 

You can imagine sixtpen of u~, it is ouitP 

a ~lace, seein~ that the Plectric 4 ty fs connected 

~nd that the butanP is thPrf' and wp buy all of 

PVPry day that we go and that ~eonlP will be 

du~licating what they were takin~ ovPr there to 

the hunting cam~. 

We make a not and it run~ annroxtmately 

thrPP hundrPd dollars for Pach of us, these 

grocPries genPrally last the wholP forty-fivP 

days of thP hunting season. 

Q Ali ri2ht, and is that -- is tt your testimony --

well, tell us ~necifically is that Mr. Couling's 

A That would havP bPPn for his sharP, I am sure. 

Q All ri.11'ht. 

A I am sure in diffPrPnt ypars you will find 

chPcks of minP, too, m~dP out to somebody 

or ~o the Cash StorP or to onP of thP other 

oeoolP or othPr mPmbers of thP narty that would 
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rhPck of aonroxim~tely thrPP hundrPd dollars 

whic~ would hP -- it would buy All of the grocPr{P~. 

you know, mo~tl y r.<~nnPd poods and "''P cH il havE> 

frPP~Prs and PVPryt~tng ovE>r thPrP. We would 

buy YhatevE>r it was that .WE' ftgurE>d t~at we werP 

po{n~ to nPE>n and take it on down thPrP. 

I might statP to bE' perfPctly honPst, I 

rPmPmbPr onP timP w~en a cook took A look at 

An old bus that we had ~otng ovE>r thPrP and it 

wa~ half filled with case~ of beE>r and hE> took 

onP look at it ann he said th.<~t hP didn't want 

.<~ny oart of that narty that ~s going on. 

But this check ts 1ust for my s~arE>. 
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Q 

2 

3 A 

4 

5 

6 Q 

7 

8 

9 A 

10 Q 

11 

12 A 

13 Q 

14 

15 A 

16 Q 

17 

18 

19 A 

20 

21 

22 

23 

24 

25 
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This is to you and you apparently endorsed it 

to him and he delivered it to the grocery man? 

After all, the groceries had been selected, and 

I went out and paid the different :>udLes ~.:om 

the different people. 

Let me hand you E-152. I don't know whether I 

have asked you about it. That is the same as 

E-175, is that correct? 

Yes, sir. 

That is a check in the amount of seven hundred 

dollars dated September 2nd, 1971? 

Yes, sir. 

And it is from the Benavides Implement and 

Hardware to you? 

Yes. 

And it appears -- Mr. Couling testified he wrote 

legal fees in there; do you recall that 

transaction? 

In so far as rent is concerned, Mr. Mitchell, 

the rental equipment I have, both what I owned 

individually and what is owned by my brother and 

myself as a part of the Farm and Ranch Supply, 

is rented through the store and I -- since the 

store began, I have not had an active role with 

the operation of the Farm and Ranch Supply. 
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Q 
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10 
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13 
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16 Q 

17 

18 A 

19 

20 Q 

21 A 

22 

23 Q 

24 

25 
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On this particular transaction, do you recall the 

purpose of the check? 

Well, if it says rent on truck, he must have 

rented one of my trucks from the Farm and Ranch 

Supply and paid me directly. 

You are talking about Farm and Ranch Supply? 

Yes. 

Okay. What is that? 

Farm and Ranch Supply is a store that is owned 

jointly by my brother Ramiro and myself. 

When did that store come into existence? 

Approximately 1962, I would say, around that. I 

don't know the exact time. 

Is it still in existence today? 

Yes. 

Did -- who operates the store, who is the active 

managing partner? 

The active managing partner would be Ramiro, but 

the managing operator would be Cleofus Gonzalez. 

When was he employed by you, do you know, Cleofus? 

He became a part of the store when it opened up 

on the first day. 

You heard Cleofus Gonzalez' testimony about you 

and he having a difference of opinion two years 

ago? 
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A Well, it has been more than that. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

What was the Zertuche Farm and Ranch Store, how 

was it connected? 

It was owned by the Zertuche family and ~t was at 

least -- what used to be the 0. P. Drug Section 

of the Vilo Sales Building for the Zertuche 

General Store. 

Did you own any of the Zertuche Store? 

No, sir. 

And it was reported on Arturo Zertuche's tax 

return? 

Yes. 

At the time the Farm and Ranch Store opened its 

doors in 1962, did it do business with any and 

all persons in and around the area of Benavides, 

Texas? 

Yes, sir. 

Was there any question of its doing business with 

the county after you became county attorney of 

Duval County? 

Yes, the question arose when my brother became 

county commissioner. 

When was that? 

1967. 

Okay. Go ahead. 
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We were not doing business with the school 

district at the time, but we were doing business 

with the county. The Zertuche General Store was 

owned by Arturo Zertuche and the ~ertuche ram1ly. 

When my brother became county commissioner, we 

went over to see Ed Lloyd. 

Who was that? 

He had been the family attorney for years and 

years. 

Would that be in 1967? 

Yes. 

What was the purpose of that visit? 

We went over there -- I was quite clear within 

myself as to this and I wanted to make sure, so we 

went to talk to Ed Lloyd about whether or not 

there would be -- whether he thought there would 

be anything wrong or advise us where there would 

be anything illegal if we did business with the 

Zertuche General Store or the school district or 

the water district, or I don't think the water 

district wai in existence at that time; I don't 

remember. 

As a result of your discussiQns with him, what 

steps were taken? 

Mr. Lloyd told us, if you deal directly with the 
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17 

18 A 

19 
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22 A 

23 Q 

24 

25 A 
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Zertuche General Store, there would not be 

anything illegal as far as you selling to the 

Zertuche Store and Zertuche selling to the county. 

Did you all do business with the Zertuche General 

Store? 

Yes, sir. 

How long did that store continue? 

Until 1970. 

December of 1970? 

Yes, sir. 

All right, sir. Now, thereafter, Judge Carrillo, 

did the Farm and Ranch Store continue to do 

business with the governmental agencies in Duval 

County -- strike that. 

State whether or not the Farm and Ranch 

Supply took over the business of the Zertuche 

General Store after it went out of business? 

As far as I know, Farm and Ranch Supply has not 

done any business directly with any governmental 

agencies since my brother has been a commissioner. 

And Benavide's Implement and Hardware 

Yes, sir. 

It was doing business with the various agencies, 

you knew that, did you not? 

I think -- my impression was, as I recall, they 
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were doing business with the county and the 

school and several governmental agencies before 

the Zertuche Store closed. 

All right. That is correct. 

Following December, 1970, do you know whether 

or not the business of Farm and Ranch with, say 

the Benavides In~ependent School District or 

Duval County would be done through Benavides 

Implement and Hardware? 

I didn't have anything to do with the running of 

the business. I was busy with the duties of my 

office and I didn't have anything to do with them. 

Who would take in the checks in the Farm and 

Ranch Supply on a daily basis? 

Cleofus Gonzalez. 

Who made the bank deposits? 

Cleofus Gonzalez. 

Who wrote the checks? 

Cleofus Gonzalez. 

Who drew on the bank account? 

Cleofus Gonzalez. Cleofus Gonzalez ran the whole 

show. 

Who would draw the checks on.the Zertuche Farm 

and Ranch Store? 

The Zertuche family. 
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Q And those checks would be signed by whom? 

A They would be signed by Arturo Zertuche. 

Q Did you have anything to do with the Farm and 

Ranch Store or the Zertuche Store or 1...he benaviue~ 

Implement and Hardware? 

A No, none whatsoever. 

Q Now, Judge Carrillo, do you have a family account~nt? 

A Yes, 

Q Who is that? 

A 0. D. Kirkland. 

Q How long has he been your accountant? 

A I don't recall the exact year when he became the 

accountant, because the accountant for the family 

was Mr. Benson and he took in Mr. Kirkland as a 

partner some years back. After the death of 

Mr. Benson, Kirkland continued to handle the 

accounts. 

Q That would be sometime in the sixties? 

A Yes. 

Q And would run to date? 

A Yes, sir. 

Q And he has executed your tax returns for you from 

that period of time to date? 

A Yes, sir. 

Q And for your brother Ramiro? 
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A Yes, sir. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Q 

A 

Q 

A 

And the partnership, Farm and Ranch Supply? 

Yes, sir. 

And the Zertuche General Store' 

Yes, sir. 

Now, -- strike that fragmentary question. 

Let me go back. 

Now, looking at E-152, the recital on the 

truck --

THE MASTER: You mean rental on the 

truck? You said recital. 

I mean which contains a recital, rental on truck. 

Yes. 

Now, the rent on the trucks, let me ask you, in 

the face of that background, is it your testimony 

that recital relates to a truck rented by 

Benavides Implement and Hardware which belonged 

to you or to one of the agencies? 

If it came to me, it had to be part of my own 

personal equipment that was on the site of the 

Farm and Rarich Supply for rental. If it belonged 

to the partnership of my brother and myself, it 

would go to the Farm and Ranch. I have -- I 

would say -- I know today, I have, and I don't 

know how many I had at that time, but I have 
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28491 
approximately fifteen trucks for the purpose of 

1 
rental and what have you today. 

Water and dump trucks as well, is that correct? i 
Yes, and everything else. \ 

And was it usual and customary that the Benavides 

Implement and Hardware would rent your trucks to 

anybody that wanted them for a fee? 

Yes, anybody that wanted them. 
i 

It was a business. 

It was a business introduced to us by the oil 

people when they first moved into the area in 

1938 or 1939, when they had well servicing outfits 

and crews, and they would come in and hire 

people and you would have people available and a 

certain company would need men or a truck or 

whatever and we would lease it to them. 

Q The equipment in the Farm and Ranch, that is the 

equipment on the tax returns that is filed by 

Mr. Kirkland? 

A Yes, sir, and our personal, or Farm and Ranch 

Supply. 

Q And the equipment you have told the Court about 

would be on your individual 1040 return? 

A Yes. 

Q Did you report any of the Zertuche General Store 

income on your personal income tax? 
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A No, sir. 

Q You did carry over, however, the income from the 

Farm and Ranch? 

A Yes, sir, I did. 

Q To your personal income? 

A Yes, sir, and also the trust. 

'--------.,------------------------ --·-
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A That'll ri~Zht . 

Q And thP Farm sn~ RAnch rPturn, w~ich f~ A 1065 

rPturn, that al~o fR an informAtion rPturn thAt 

fR locked into vour return~ 

A Th11t' 11 ri~tht • 

Q ThP ZertuchP StorP wa~ an tndPnPn~ent IIRency 

of which you ha~ an ownerRhio an~ wa~ a ~chedulP C 

rPturn on thP Arturo Zertuche return, 1.~ that 

rnrrPct~ 

A That'~ correct. 

Q All rf2ht now, Judpe Carrillo, lPt me ask you 

This millht be Rliehtly reoetitive and I ~Ant to 

be sure. 

Now, that E-1 'i1 reef t11l on thst check f. !I 

rPnt. Was therP 11ny rental -- ftr11t of all, did 

you rent any real nrooerty to ~r. Coulfng? 

A No, !111. r. 

Q In Benav{de!l? 

A No, qf.r. 

Q Do you have any independent recollection of what 

niece of eouioment, et cetPra, that E-151 went to? 
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A No, ~ir. 

2 Q LPt me a~k you, arP you ~uite ~ure that ~06 wa ~ 

3 nicked uo on ynur tax return a~ rental ~ncnme? 

4 A Oh, Pverythin~ -- all of my chPcks arP sent in 

5 for deoo~i.t ani! thPy arE> dPoosttE>d in the bank 

6 and thPy are nickE-d uo by the accountant. 

7 0 All right. Now, looking again at E-154, Judge 

8 Carrillo, it anoears t~at ts a rheck for nine 

9 ninety-fivP. 

10 A YPs, sf.r. 

II 0 NnvPmber 15th, 1971? 

12 A Yes, sir. 

13 0 CAn you -- and it has no rPci.tal on it llnd I 

14 will ask you if you can -- if it serves your 

15 orPsent recol1Pction, tell us, olease, what that 

16 was for, if you cl'ln recall? 

17 A Nn, sir, I don't have the sli~htest i.dea. As 

18 

19 

20 

21 

22 

I ~ay, there is -- it had to bP for some of the 

rented eauioment that I had unles~ it is oart 

nl'lyment for the oickuo that I Rold Mr. Couling. 

Q All ril!:l,.t. It is the same aR Exhibit Number 82 

for thP record, which is a xerox cooy, am I 

correct, Judge Carrillo? I tl,.ink ~e made that 

C'omoarison. 

A Yes, sir, I think it is. I ~on't have that with 
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mP. 

2 0 Here, let me hand it to you. 

3 A A 11 r i gh t. 

4 Q Let me hand you Exhibit 81. 

5 A Yes, ~ir, E-8?. and E-154 are on~ and the ~ame. 

s Q I~ E-154 ~art of a rtoof~ arran~ement that you 

7 ~nd Mr. Couling had to create fAl~e invoice~ for 

8 Duval County, Judge Carrillo? 

9 A No, sir, I never had any kind of a ripoff agree-

10 ment with anyone. 

11 0 Judge Carrillo, do you know 'l'lhat E-151 relatE'S 

12 to? It is now another one of those items that 

13 does not have a recital on it and I understand I 

14 am calling for you to go back to 1971. Do you 

IS have any recollection of what it is? 

~ A No, sir, exceot like I say, that ,..,hen my e~uioment 

17 was rented -- and I didn't do the actual renting 

18 my~elf, because I wasn't there. 

19 I mean, they -- I ~on't -- at that time I 

20 trusted these 0 eoole, both Mr. Couling and Mr. 

21 Gonzalez to the end of the world. 

u 0 Ynu have heard the arrangement that the testimony 

23 

24 

25 

indicates that Cleofus GonP.alez would originate 

those Benavides Imolement and Hardware vouchers? 

A YPs, Fir. 
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Q Do you recall that? 

2 A Yf!~, sir. 

3 Q U~on w~fch there would be issued A St~tement 

4 and then a submission made to the county and you 

s have seen those claim jackets, have you not? 

6 A Ye!'l, slr. 

7 0 Let mf! hand them to you, let me hand you 

8 A I mtght state -- say that what tntri~ues me, 

9 ~f!e, I have been sur~rised twice, both in the 

10 fedPral court and in this court. 

11 In the federal court I ,.,~s surori_sed to hE>ar 

12 t~at Mr. Coultng had invoices bf!long{ng to 

13 Zf!rtuche General Store which Mr. Cleofus Gonzalf!z 

14 was the only indtvidual that handled them. 

15 Q Yes, si_r. 

16 A And they f!ndeCI u~ in the hanCis of Mr. Coul ing. 

" Q Yes, sir. 

18 A t was c:ur~ri_sed over here to fi_nCI out that i_nvoices 

19 of Mr. Coullng's store ,.,ere i.n the hands of Mr. 

20 Clf!ofu!'l Gonz.!tle:r over at our !':torE', of ,.,hi ch my 

21 brothf'r and my!'lelf had no knowledgE' of. 

~ 0 All right, how about --

~ A And it seems very clear tn me that there is some 

24 

25 

kind of a deal was going on bf'twf'en Cleofus 

Gonzalez and Mr. Couling bf!cause one evening Mr. 
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Cl~ofu~ Gonzal~z rloses th~ dnnr~ at our bu~tness 

stor~ and th~ n~~t morning h~ ou~ns th~ doors at 

Mr. Couling's ~tore and just leaves comolet~ly 

8nd without any nottce and takP~ off. 

Q Judge Carrillo, you recall the summary schedules 

that were introduced tnto ev{dPnc~ as to the 

busines~ donP by Benavi.des Iml'l"'ment and Hard-

warP with th~ wat~r dtstrfrt and Benavides Inde-

nPndent School Di~trict and Duval County? I 

th i.nk ;_ t is snm~ three hundred 11nd si~ty-ei ght 

thous11nd dollars total business. 

Did you have any oart -- first of 11ll, 

in creating those claims, any or 11ll of them? 

A No, sir, li.ke I say, I su~nt very little time at 

the -- I owned th~ building a hundred per cent, 

the builKng is completely mine. 

Q What building now? 

A The Fnrm and Ranch Supoly buildinp, 

0 All ri_ght. 

A The busines~ is in oartnershiu with my brother 

which was run bv Cleofus Gon~al~? at the time, 

but I was -- I was very seldom there during the 

time that I was a county attorney. 

Then, 11ft~r I became a district iudge, I 

almost never showed uo at th~ ulace at all. 
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0 Di~ you wrfte ~ny checks, ~ay, taking when you 

2 bec~me ;udpe the first time, Rny checks or any 

3 controls over ~ny of t~ose Recounts, that is the 

4 FRrm and Ranch Pccount or the Benavirles Imnlement 

5 and Hardware ~ccount or the Vertuche General 

6 Store account or any of ~hose? 

7 A I dn' t believe I '-'iols even authortzed to write 

8 chPcks on the Farm and Ranch account. I might 

9 be, I don't recall any. 

10 I don't recall signing a signature card and 

II I don't believe that I ever signed any c~ecks on 

12 any account exceot my own account. 

13 0 All right. Now, I'm going to show you -- the 

14 series E-96 -- E-95, I'm sorry, through and tnclud-

15 ing E-1,9, wh~ch aooeared to be claim ;ackets, 

16 vouchers or checks from the county, Ju~ge Carrillo, 

17 and I will as~ you to examine them. 

18 
(Handed to the witness.) 

19 

~ A Yes, sir, I have stuKed those once. 

21 Q I have asked you ortor to the time you took the 

22 stand this morning? 

~ A Yes, sfr, I have looked at them. 

24. Q Now, first of sll, the testimony of ~r. Couling 

25 was thst those items, that is the checks, the 
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claims, et ~Pra, t~e voucher~ that were attachPd, 

that ~~ the BPnavi~es -- lookine now at E-98, 

that i_~ Benllv'l~e!'l Im,lement an~ Har~'!<•are? 

Q I'm not ~otne .to go through ~11 of them, Judge 

C11rrillo, let's take E-9&, it annears to be a 

voucher on the nrinted Ben11vide~ Imnlement and 

Hardware Comnany, am I correct? 

A YP~, !:i_r. 

Q Which is Mr. Cou1i.ng 1 s bu!:ine~!:? 

A Ye~, !:'lr. 

0 Not" this i~ February of 1971. Di.d you havt> any 

knowledge of E-98? 

A No, ~i_r. 

0 Did you havP anythi_ng to do whatsoevf>r wi_th thP 

eenPrating of E-98 either throueh your brother 

Ramiro or through Rudolfo Coul i_ng or t~rough 

Clpofus GonP-~lez or through Zt>rtuche or through 

11nybody? 

A No, ~tr. 

0 Did you kno"' of it 1 s existencp? 

A No, ~ir. 

Q I'll &!'lk you, did you share in the -- did you 

know 11nythin~ about thts B-451, the check being 

A-100 in the amount of a thousand f'lfty-one 
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dollar~? 

A E-100, I th~nk you ~aid A-100. 

Q No, this onP, JudgP Carrillo, D-45~ ts thP claim 

number. 

A Yes, ~ir, which is E-100. 

Q Yes, which is E-100, thank you, I'm sorry. Did 

you have any knowledge of that thousAnd and fifty-

one dollars 1 

A No, si_r, 

Q It aooPars to have been deoosited in the BenavidPs 

Imolement and Hardware account, am I corrpct? 

A Yes, ~ir. 

Q Now, I think you have -- I have asked you but 

did you havP a~hing to do with Ben111v;des ImolP-

ment and Hardware? 

A None whatsoevPr, I never had anything to do with 

it. 

Q You recall Mr. Caning's testimony that he reoorted 

that all throu~h those years. even aftPr May of 

71, as a sole oroori.etorshio o~ned by him, is 

that correct? 

A YPs, sir. 

0 Do you recall that? 

A Yes, sir. 

Q EvPn though he te~tified hP was some chari'ICtPr of 
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nartnPrshin IIJrrPE>mPnt bet,...n hi.m 11ncl your brothPr 

2 Ramtro in Mey -- I think hf' changed his te~tlmony 

3 11nrl went to Anril, May or June or 71, do you 

4 rpcsll that testimony? 

5 A Yes, t~;ir. 

6 0 You certainly had no cause to rPnort any incomP 

7 from Bf'navidPs ImnlementMd Hardware, did you, 

8 Judge Carrtllo? 

9 A I have never had anything to do wi.th Benavides 

10 Imnlement and Hadware Comnany. 

11 0 For the record, where is the building that that 

12 business is s~tuated in? 

13 A Th11t is on the north side of the rl'lllroad track 

14 in the center of Benavides, annroyimately half 

15 way bptween t~Farm and Ranch Sunnly 11nd Vaello 

16 Sales Com'Pany. 

17 Q It~; lt senarate 11nd a'Part from thP nrPmises known 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

as the Farm 11nd Ranch? 

A YPs, str. 

0 And are thosP two in turn senarl'!tP 11nd anart 

from thP butldtng known as the V11ello sales butld-

i.n2? 

A YPs, sir. 

Q And the Vaello s11les building, I believP you 

tpsfified earlif'r was wherP thP ZPrtuche StorP 
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commenced it's ooeratton~? 

Q And your testimony is let me aRk you this, 

I want to ~et to this tn a minute, but aside from 

t~at root plow order, do you recall that? 

A Yes, sir. 

Q That is documented? 

A Yes, s i.r. 

0 Is there any inter-connection in terms of Benavfdps 

Implement and Hard,.,are by you, was there any from, 

say, January lst of 71, Judge Carrillo, to date? 

A No. sir. 

Q Judge Carrillo, I think I have covered this --

the -- but to be sure that the record is abun-

dantly clear, the political --

MR. MITCHELL: Strike that and let me 

go off the record. I ;ust ,.,ant to be sure 

that the record is complete and I don't 

want to burden it, Judge Meyers. I think 

I had better --

Q Let me direct a few ouest4ons to the oolitical 

makeup of the county. 

The county is like any other county, I 

suppose, you have commissioners that run for 

commissioners? 
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A Yf>s, sir. 

2 Q Thf> county is div~dPd into prPcincts like they 

3 are in any ot~er county? 

4 A Yes, sir. 

5 Q And each precinct, a man runs for thP commissioners 

6 court, am I correct? 

1 A In ~ach commissionPrs precinct, yes, sir. 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q In Pech commissi.onPr's orecinct? 

A Yes, sir. 

Q And how many have you got thPrP? 

A Four, ;ust the samP as any other county in the 

state of TPJCI'Is. 

Q And those are -- those racf>s occur how often? 

A They 8lternate, the commissioners l and 3 run 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

together, for eJCample, thf>y will be running thi.s 

coming year and then commi.ssi.onPrs 2 and 4 wi.ll 

run together. They alternate, they don't all 

run l'lt the same timP. 

All right, do they 

EvPry four years. 

I'm sorry, wP.re you fini.shf'd? 

Yes, sir. 

Arf> those genf'rally contestf'd ·races? 

SomPtimes thE'y arE'. 

And thP commissioners court ~s orE's ided 
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thP county ;udg~~ 

A Yes, sir. 

Q And hP run!'l 1 i_k~ h~ does i.n ~tny other county, am 

I corrt'Ct? 

A YPs, si_r, 

Q And that judge was whom u~ until this year? 

A Archt'r Parr and Mr. Dan Tobin and now ,.1e have 

Q How about the BPnavides IndP~Pndt'nt Scnool Dis-

trict, is that elected ;ust li.ke i.t i.s -- they 

ar~ Plecte~, sevPn school mPmbers and they run 

three at a time, then two and thPn two, they 

run evt'ry threP yt'ars. 

0 Uu to 1974, Judge Carrillo 

MR. MITCHELL: Strike that. 

Q Now, let me direct your attention --

MR. MITCHELL: Now, Your H~nor, I 

am going to move and focus on the itPm 

nineteen thousand onP hundred and twenty-

two dollars and forty-five cents in Roman XII, 

although I don't think I have t'Ver comP uu 

with tht' figure nineteen tnousand, It is, 

I su~uosP, reuresentt'd by tht' bulldozt'r 

transaction. 

Q YPs, sir, now, you have heard the testimony on 
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the bulldorer, have you not, Judge Carrillo? 

A YeF., sir. 

0 All right, let me aRk you Rome ~uesdons about it. 

(Discussion off the record.) 

Q All right, Judge Carrillo, you have there in 

front of you a contract which has been identified 

as Exhibit E-160? 

A Yes, sir. 

0 Between Plains Machinery and Benavides Implement 

and Har~ware? 

A Th~t's correct, sir. 

Q You have that in front of you? 

A Yes. sir. 

0 It indicates that Benavides Imolement and Hard-

ware by R. M. Couling as owner and Plains 

Machinery Comoany by some gentleman there as 

oresident, entered into an agreement dated 

December 14th, 1972, to sell two Caterpillar 

tractors to Benavides Imolement and Hardware? 

A Yes. sir. 

0 Were you a oarty to that agreement at all, do 

you recall? 

A In a way, yes, sir. 

Q Well, tell the Court please. 
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A W~ll, this is --

Q Give us the back~round, Judge c8rr~llo. 

A The back~round is I was going to clear some 

land and I talked to a salesman from the Caternilla~ 

comnany, I mea.n from the Plains Machinery. 

Now, they had two bulldozers there for sale 

and I talked to them about buying on~ bulldozer 

which I needed and they ouot~d me a nrice, and 

I forget what th~ nrice was. 

I had decided to go ahead and ~nter into 

a r~ntal purchase RgreemPnt ,...r th Plains Machin~ry 

for one bulldo?~r. 

Q Did you talk to anyone about that d~cision? 

A Then Mr. Coullng, who was a good friend of minP, 

also intended to do some clearing on his land 

and he thought about buying the second bulldozer. 

Th~n we thought perhaps both bulldoz~rs could be 

bought under th~ same agr~ement and wP could sav~ 

Rome mon~y by buying two instf'a.d of one, which w~ 

d{d. 

The sal~ price came down annroximat~ly two 

thousand or twf'nty-five hundred dollars on each 

bulldozer by taking both of them instead of just 

one of them. 

The idea was that when I used my bulldozer, 
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I would oay the rPntal on thPm and when he u~ed 

2 the bulldozPr he would oay thP rPntal on them, 

3 whoever was usfng the bulldoper would oay the 

maintenance on tt and that wa~ th~ orlgi~al con-

5 ceot of entering into the ourcha~e of thi.s bull-

6 dor.er. 

7 Q All right, di.d you have a comment -- you indi-

8 cated you had ~orne conversation And discussion 

9 with him sometime ortor to the Pntry of that 

10 contract E-160? 

11 A YPs, ~ir. 

12 Q All right, now, what-- gi.ve us olease the results 

13 of that -- {s that what finally endPd uo tn 1960 

14 or was that agreement changed? 

15 A That was the agrf'ement tllt WitS enterf'd into thl'lt 

16 i!'l now E-160. 

17 0 All ri~ht, now, tell the Court olease, did you 

18 then t11ke one of thP. bulldozers and rent i.t to 

19 hi.m? 

m A No, when we first got started, I ~t11rted using 

21 both of them and to oay the rent ~n both of 

22 them now shortly thereafter. 

~ Q Now, let me tnterruot, when you ftrst got 

25 

that would be i.n 1974, the contract there I 

believe -- look at i.t, isn't t~at dated --
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A No. 

Q I mPan 73, I'm ~orry. 

A Tht~ t~ January of 73. What ha~nPned, Mr. 

Mitchell, wa~ that I had alrPady entered 1nto an 

agreement to buy one bulldo7.er. 

Q All right. 

A In December of 72 and then we changed it and 

put both of t~em in one package deal a month 

later, that ts why you will notice that in the 

also the contracts for the dPlivery of the 

of the root nlows, there is al~o a time lapse 

between them becau~e there was one bulldozer that 

was bought ftr~t and then a ~econd one rather, 

you know, agreed unon the second one in two or 

three weeks later. 

Q All right, now dtd you enter into an agrePment 

wtth BenavidP~ Imnlement and Hardware to rent 

one or both of the bulldozer~? 

A The agreement was that when I used them, we would 

nut both of them to work together w~th the 

onPrators and the equinment, bPcausP there is 

a lot to go with -- you don't 1ust onerate a 

bulldozer, you have to get th~ onerators, you 

have to get the greasing equtnment- you have to 

get the trucks, the tools, the maintenance. 
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is a big ooerat1on, it is not ;u~t a fly-by-night 

2 ooeration. 

3 0 All r{ght, lt>t mP Rsk you this, you rlid Pmnloy 

4 on your own nPrsonal account anPratorH? 

5 A Yes, Ri.r. 

6 Q And you did secure on yoqr own uPrRonal account 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

31 

23 

the arici.llary or auxili.ary enui.nmt>nt to ouPratP 

it? 

A I had to go out anrl buy mostly -- mostly thPrt> 

is a lot of greasing grease numns Rnd what 

havP you and I'm not talking about little grpase 

oumns, big atr comoressor tynP to out i.nto thPse 

things. 

--------------------------
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Q So the answer to the question is yes? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Everything to make a complete working operation. 

And you did that on your own personal account? 

I did. 

And the record speaks to checks given by you to 

Benavides Implement and Hardware for 1974 rental? 

When I used the bulldozers, I paid the rental and 

kept up with the maintenance. When Mr. Couling 

used them, he would pay the rental and kept up 

the maintenance. 

You paid them in excess of twenty thousand 

dollars? 

At least. What happened was this. Shortly 

after I started clearing this brush, George Parr 

came to me and said he wanted to use one of the 

bulldozers. I explained to him the agreement we 

had and they were on a rental-purchase basis and 

that Mr. Couling was the one handling the 

financial part of it and that I paid Mr. Couling 

the rental part of it. He said, I will talk to 

Mr. Couling; but he said, would you have any 

objection if I used one of them and Mr. Parr was 

a forceful man. He dominated anyone he talked to 

or anything, so I said go ahead and use them. 

Did he use one or two of them? 
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A He came and took one bulldozer. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

When was that? 

Shortly after we bought them. He took the 

maintenance operator with him, because I insisted 

that the bulldozer operator went with it because 

of the maintenance on the bulldozer. All repair 

jobs are expensive and unless you have a man to 

take care of it, you run into a great deal of 

expense. 

When did Mr. Parr take delivery of one of the 

bulldozers, do you recall? 

We had just got started. It was, I would say, 

maybe a couple of months or shortly thereafter. 

They came back for about he brought it back 

for about three or four months, I guess, and then 

took it again. 

Are we talking about 1973? 

Yes. 

Now, do you know the arrangements Mr. Parr had 

with Mr. Couling as to that dozer he took and 

used? 

He told me he would pay the rental on his share 

of that rental. 

The checks you gave Benavides Implement and 

Hardware, what were they for? 
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A 

Q 

A 

Q 

A 

I kept one bulldozer and one went to Mr. Parr 

and he told me he was paying the rental, however, 

I kept hollering about the fact that no rental 

had been paid on it. Mr. r~:cr toi.:i '"e it had 

been, but I questioned Mr. Couling on several 

occasions about it and he said he was not being 

paid rent by Mr. Parr. 

There has been testimony that at the time of 

George Parr's death, both dozers were on his 

ranch. 

Yes, what happened was, after I kept making these 

payments, as evidenced by the fact that I paid 

twenty thousand dollars to Benavides Implement 

and Hardware for the use of one, which was more 

than half of the rental on both dozers, I kept 

complaining and finally a letter was received 

where Plains Machinery was getting ready to 

repossess, as a matter of fact, they wanted to 

find out the location of the bulldozers to pick 

them up. 

Did you have an interest in them? 

I had twenty thousand of a thirty-five thousand 

dollar contract involved, and when they came up 

and said they were four months in arrears and 

they were going to repossess them, then I came to 
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Corpus Christi and talked to Mr. Red Kurtz and 

I told him I wanted to buy the -- well, one thing, 

I had almost in a sense made myself responsible. 

Plains Machinery and B. D. Hnlt C0~pany knew 

who I was and my financial status and knew I 

would stand responsible for the payment of this 

equipment. I came over to Mr. Kurtz and .I wanted 

to know what was going on and he showed me where 

it was delinquent for six thousand dollars. There 

was a check that had been paid to Plains 

Machinery, which had been returned, so I asked 

Mr. Kurtz if I could buy the contract instead of 

them repossessing, because they were on a rental-

purchase agreement. They were going to pick them 

up. 

You mean Plains told you they were theirs? 

They were, because they are on a lease-purchase 

agreement. I believe there is a check in the mail 

this week, which is the final payment, and it is 

a rental purchase contract and the title remains 

with Plains Machinery. I talked with Mr. Kurtz 

and I told him my situation and I told him the 

dozers had been used over at the Parr Ranch and 

I had paid my share of it and I wanted to keep 

them. 
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He told me he could.not continue to do 

business with Benavides Implement and Hardware or 

Mr. Couling and I said I will buy the contract, 

so I gave him a check for si~ thousand dollars 

and told him that if the three thousand dollar 

check was made good, that I was buying the contract 

for the balance due on them. 

We entered into a new contract and agreement 

and I wrote him a check for six thousand dollars 

and made the payments on them. Then shortly 

after that, after I did this, George Parr goes 

after the bulldozers again. He needs them again. 

He wanted to clean and clear several acres to 

plant some grain. At that time I told him I 

don't know what kind of deal you had with 

Mr. Couling, but I have bought the contract and 

I am on the rental-purchase end of this thing and 

I am making the rental payments myself and I 

said I took a whipping in that first part of this 

deal and he said well, I paid Couling the rental 

on that one bulldozer I had and he said but 

now I need both of them, because I need to get 

through with this in a hurry, He said when I 

get through in March or April, clearing my fields, 

I will send you all of the bulldozers and I said 
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no, I needed co get mine back, because I knew the 

equipment he had was county equipment. 

I said I need to get mine back and you pay 

the rental ?nd he said fine 

with the idea that the county would pay me the 

rental on the bulldozers he was using. I said 

no, sir, if that is the case, I will pay the 

rental myself, but I would like to get my 

bulldozers back immediately. 

Did you do that, as a matter of fact? 

Well, shortly thereafter, the situation got into 

a bad situation between Mr.Parr and myself and we 

had a terrible disagreement. He started chasing 

me all over the county with a gun and finally 

committed suicide. 

Were the dozers ever redelivered? 

One of them was. The other was totally burned 

and ruined and it cost me six or seven thousand 

dollars to repair it and the parts were three 

thousand dollars themselves. 

You continued to pay that account, which was, I 

believe now has been superceded? 

Yes, I did, because I had too much money invested 

in them. 

And I believe you testified now that has been paid 
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off? 

The last payment was twelve hundred dollars and 

either a check has been issued through my office 

or is being issued this week to comp~eceiy 

finalize the rental contract on that. 

Now, the record reflects some twenty thousand 

dollars you paid in rental, is that correct? 

MR. ODAM: I am sorry. I asked co-counsel 

a minute ago, but I am not sure where the 

twenty thousand dollar figure comes from. 

MR. MITCHELL: Well, the checks payable 

to Benavides Implement and Hardware. 

THE WITNESS: They are labeled rental 

on bulldozers. 

(By Mr. Mitchell) Judge, I hand you R-52. That 

is the six thousand that you paid at the time 

you --

Yes, this is a check paid to Plains Machinery 

after we entered into the second contract. 

Let's see if I can find some of those other 

rentals. R-54 is for two thousand five hundred 

forty-nine dollars, that is a payment on Plains 

Machinery? 

Yes, that is on the contract after I took it over. 

The ones going to Mr. Couling were paid to 
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Benavides Implement and Hardware. 

R-51, 52, 53 and 54 are payments you made to 

Plains after R-50 was entered into? 

Yes, sir. 

Now, this is the 58 series. Let me hand you now, 

for the purpose of looking at the 58 series, those 

are checks dated in 1973 payable to Benavides 

Implement and Hardware? 

Yes, sir. 

And all but one, and that is the series 58-1, 

2, 3, 4 and 5, right up through 11, is that 

correct? 

Yes, sir. 

What do those checks represent? 

It is rental, with the exception of one. It says 

pear burners. I don't remember buying pear 

burners from them. 

That is Mr. Couling's handwriting, is it not? 

Yes, sir. 

At any rate, on R-58-1, 2, 3, 4 --

5, 6, 7, 8, 9 and 11. 

That is right. Tell us what those represent. 

Those are checks made payable to Benavides 

Implement and Hardware as my share of the rental 

on the Caterpillar in question. 
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Judge Carrillo, R-51, 2, 3, and 4, are additional 1 

sums you paid after you took the contract over 

on R-50? 

Yes, plus some more. 

Did I ask you to make a calculation on how much 

money you paid in the form of rental? 

Yes, sir. Maybe we ought to add them up right 

now. 

Would it be twenty-five or thirty thousand dollars? 

To Benavides Implement and Hardware, I think it 

comes out at approximately twenty thousand dollars, 

just about. I have the originals. There might 

be one missing here that we found later, but it 

comes up to approximately twenty thousand dollars. 

That does not include R-51, 2, 3 and 4, does it? 

After I paid Benavides Implement and Hardware 

this money, then I went and assumed the contract 

and paid that. 

Are you telling this Court those funds came out 

of your own personal account? 

Yes, sir. 

Did you have an arrangement with Couling or Parr 

or anybody to get these monies paid to you by the 

county? 

No, sir. 
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Do you recall the deposit slips reflected the 

58-1 through and including 11 series were 

deposited in the Rio Grande City bank? 

Yes. 

I believe some other deposits were made in that 

account from the county? 

Yes, sir. 

Do you know what arrangements Mr. Parr made with 

Mr. Couling to pay the rental for the other dozer 

Mr. Parr was using? 

When he came over to make the payment on them 

this last time, just before he died, when he told 

me he was going to use the same arrangement with 

me he did with Couling, and have the county pay 

the rental to Plains Machinery, I said no, sir, 

I would not have that. 

You don't know what his arrangement was then? 

From the arrangements he tried to make with me, 

I ·think it was the arrangement he had with 

Mr. Couling, but I can't say that for sure. 

Now, the series of exhibits for the deposit slips, 

they reflect a deposit of your checks, do you 

recall that? 

Yes, sir, I am trying to figure out whether we 

have all of the checks here. That is the reason 
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I wanted to add them up. If they come to twenty 

thousand dollars, they are either there or I have 

them in my briefcase. 

Well, your best recollection would be tnat is 

something there around twenty thousand? 

Yes. 

And in addition, the payment made to Plains? 

Yes. 

Plus the payments you have made this year? 

Yes, sir. 

Now, the record reflects, if my recollection is 

correct, those checks payable to Benavides 

Implement and Hardware were deposited to 

Mr. Couling's account, do you recall that? 

Well, I handed him my check for my share of the 

rental on the bulldozers. I don't know what 

account he put them in. He testified that I told 

him to open up an account in the Rio Grande City 

bank, but I told all my friends to open accounts 

at the bank, because I am a stockholder in that 

bank. I don't deny that. 

Was there any sinister motive about that or were 

you promoting your bank? 

I was promoting the bank and I will today if 

anyone wants to open an account. 

----~-------------------------------------------------------r--
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There were deposits in that account that exceeded 

three thousand or thirty-five hundred dollars 

and that is made up by your checks and the county 

checks? 

Yes. 

And the county checks were payable to Benavides 

Implement and Hardware? 

Yes, sir. 

And they were endorsed and deposited in that 

account and they were the checks written from the 

Benavides Implement and Hardware to the Plains 

Machinery and those exhibits -- do you recall 

those? 

Yes, sir. I might state, if I had gone directly 

on my own to deal with Plains Machinery, without 

having agreed to this in a sense, to accommodate 

Mr. Couling so he could get a bulldozer, also, 

I would have come out better with the payments 

I have made. 

You have done business with Plains Machinery for 

many, many years, have you not? 

Yes, sir. 

And you have bought many, many things from that 

store? 

Yes, sir. 
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And you didn't need Mr. Couling to front for you, 

did you? 

No, I could go in right now and buy anything I 

wanted, probably, witho;;~t a down payn:ent, I 

imagine. 

Was there any dealing that you had with 

Mr. Couling about the title, that you would own 

them both or all? The written contract reflects 

it as a lease agreement. 

Yes, sir. 

Was there a kind of buy-back deal or kind of 

secret arrangement? 

No, it was something we talked about as friends. 

If they were worth anything at the end, we would 

dispose of them. 

The evidence reflects in January and through 

April of 1974, there was some difficulty with 

that account, do you recall that? 

Yes, sir, could I have those checks again? 

Are you referring to your checks, too? 

Yes, sir, because as I understood, Plains 

Machinery, they did -- they had not received any 

payments from December, January and February 

from Benavides Implement and Hardware. They were 

three or four months in arrears. I had paid 
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Mr. Couling in January, 1974, three thousand 

five hundred fifty dollars. The money had not 

been turned over to Plains Machinery. 

That is R-58--9 that you ha,_•e there? 

Yes. 

And that is your check to Benavides Implement 

and Hardware for three thousand five hundred 

fifty dollars rent for -- what does that say? 

December and January. 

Okay. 

Then I came over to Plains Machinery and I found 

out these months were in default. I had already 

paid that money before that. 

You recall Mr. Couling's testimony as regards 

E-150, do you not? 

Yes. 

When -you talked to Plains Machinery in 1974, 

Judge Carrillo, they told you the account was in 

default at that time. Did you contact Mr. Coulin~ 

on that? 

Yes, sir. 

He did cash your check and take your money for 

the rental, did he not? 

Yes, sir. 

What type of terrible disagreement did you have 
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with George Parr? 

The terrible disagreement was the D.A. filed 

proceedings against some school board members 

and his nephew, the county judge, and I proceeded 

to remove them and I was stopped on the highway -

well, I was in Rio Grande City and the district 

attorney advised me he was going to file these 

removal proceedings. 

This testimony is set out also in Arnulfo Guerra's 

testimony, is that correct? 

Yes. 

When was this, do you recall what year? 

1 75, March, 1975. 

MR. ODAM: We would object to this 

line of questioning as to this man's 

relationship to George Parr. I don't see 

the relevancy with the removal petition as 

to this Roman Numeral, because this is going 

to the dozers and 

THE MASTER: Mr. Odam, there has been 

an effort to impeach or discredit 

Mr. Gonzalez and Mr. Couling on the grounds 

they are members of one political faction 

and Judge Carrillo another and I think on the 

credibility issue this would be relevant. 
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MR. MITCHELL: One other point, and 

that is, George Parr, in 1975, lost his 

cloud and he could not generate the money 

to pay for those bulldozers and that is the 

reason 

MR. ODAM: That is speculation. 

MR. MITCHELL: No, it is not. 

Well, the record reflects there was a 

default in 1974 of the Benavides Implement 

and Hardware account. 

THE MASTER: .Correct. 

MR. MITCHELL: And the evidence reflects 

that the judge paid his payments, but there 

were no payments forthcoming from the other 

dozer and that is because at the time Parr 

had his problem with the I.R.S. and --

THE MASTER: Well, in any event, the 

objection is overruled. You may continue. 

MR. MITCHELL: Thank you, Judge. 

(By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, it has been 

previously testified there were petitions to 

remove the trustees of the Benavides Independent 

School District. 

Yes, sir. 

You are familiar with the removal statutes, 
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being from Duval County, you have seen them 

worked hard, have you not? 

A I am familiar with them. 

Q Does the judge have anything to do with the 

pleadings of those? 

A No, sir. 

Q Who does that? 

A The district attorney or the county attorney. 

Q The statute has a well defined procedure, does it 

not? 

A Yes, sir. 

Q Were you in a conspiracy with or have an 

agreement with any of the enforcement agencies as 

to the removal of anybody from office in the first 

part of this year or last year? 

A No, like I say, there was talk for about a week 

or so before that that the district attorney was 

going to file the removal proceedings. He did not 

advise me personally until one day when I was in 

Rio Grande City and he had the petitions for the 

school trustees removal with him. 

Q What is the significance of the petition and 

school trustees; how does that relate to George 

Parr? 

A It is an application for the temporary suspension 
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from office for a public official pending a 

hearing on the merits of the case. 

Q I will ask you this: The trustees of the 

independent school district, they do e~ploy the 

tax assessor for that school district? 

A Yes, sir. 

-\ 
\ 
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: i Q Now , t h • t 1111r 11"' ~ e 11: "'nr-c oll ,. r t "'r n f t h " r cH ,; t r 1. r t 

2 
"'""~ whom? 

A Rudolfo Coultn2, 

School District, werP thPy P11rr~oo\P? 

• A YPs, ~ir, thPv wPrP. 

' Q All rf~ht, 11nrl orior to, 'lily, Jsnuarv 1st of 

• 74, Will'! therp llnV "'Olit bPtWPPn thP C,.rri}}np; end 
I 9 II the Parr Deool•? 

10 1.' ,j A TherP vas. 
I ~ 

11 if 0 Anrl tell us about that. 
I 
:·I 

12 il A WPll, therE' h11rl bPPn a p;oltt bf'tVf'f'n the familff's 

13 ~~~ back in 74, both the school and thf' orfmary •l•c-

•• tiona. 

IS Q And tf'll us thP rf'ason for that "'olit, Jud~e 

ll Carrillo, if ynu know it. Did it h11ve anythin2 

17 to do with the fedPral I.R.S. fnvP"'tf2Rtinns snd 

It the testimony ~iv•n by your daddy? 

18 A WPll, my fathf'r and my brothPr h11d tP"'tified 

a~ainp;t Geor~• Parr and Arch•r PArr both. 

11 

• A In th • fPdera 1 court. 

Q What ff'deral court, Jud~e Carrillo? 

A FedPral court!'! herP in CorDus Chri~'>ti 11nd the 

IS fPderal court tn San Antonio. 

----~~----------------------------------------------------------------------
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Q All riJr,t. In San Antonio was thP George Parr 

cR~e. am I rorrPct? 

A The Corpu~ Christi was the P8rr ra~P. 

Q Anrl the San Antonin was the --

MR. ODAM: Your Honor, I "'OU lcl --

A The San Antonio W8~ the ArchPr Parr rftse. 

MR. ODAM: Your Honor, I would again 

like to hRve an under~tan~ing that I ob1ert 

to the relevancy, and I know it has been 

overruled, but I wish the Court would keeo 

it in minrl a~ we go into dealings with 

Geor~e Parr and as I understand the Court 

admitted the testimony on the credibility 

of Mr. Cleofus Gonzalez and Mr. Rudolfo 

Coulin11:. 

THE MASTER: Certainly, at least that, 

8nd I am not ~ure that ts thP only ourpose 

but at lea~t t,at. 

MR. ODAM: I do not want to continue 

to ob1ect, but if this continues to go on, 

I just would like to have a ~tanding ob1ec-

tion as to relevancy and -- as t"' thi.~, as 

we have the protracted discussion of these 

removal petitions dealing with George Parr. 

THE 1>fA S TER : You may have a continuing 
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ob1ect{on on t~e grounds of relevancy, but 

2 i_t is overruled. 

3 MR. ODAM: All right. 

4 Q (By Mr. Mitchell:) Your f~ther and your brother 

5 tP~ti_fied for the government in the U. S. v. 

6 ArchPr Parr tri_al in San Antoni_n, am I correct? 

7 A Yf>s, sir. 

B Q And Archer Parr w~s convicted and is oresently 

9 in the feder~l penitentiary, am I correct? 

10 A Yes , s ir • 

11 Q Your brother and your father testif{ed against 

12 Georgp Parr in the U. S. v. George Pa~s case in 

13 the Southern District in C~us Christi? 

14 A Yes, sir. 

~ Q And that testim"ny led to the conviction of 

16 George Parr, am I correct? 

D A Yes, sir. 

U Q Was that the ~ource of the initial split and 

19 separation between the Parrs and the Carrillos? 

m A Yes, sir, and then ~fter that, my brot~er was 

21 

22 

23 

24 

25 

running for the Senate and George Parr and Archer 

Parr refused to suooort him and Mr. Clinton 

Manges wanted to run Mr. Ashby as a member of 

the school board against one of the present 

school board mf>mbers and George Parr and Archer 
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Parr ~u~oorted him and we opoo~ed it. 

Also, in the c~ty election~. the Parr~ ran 

a ~late and we ran a ~late and we oooosed them 

and we won those elections and I mean the candt-

dates that we suonorted, or were sunoorted by 

the Carrillo faction won the election. 

Mr. Parr was not used to that and he took 

off after us. 

0 All right, no"' i.n addi.ti.on, the Chaos boys, that 

i.s the boys th11t have testi fi.ed hPrP, Ruben was 

a candidate for the school board, wasn't he? 

A YPs, he ran against my father. 

Q Ran against your daddy as he was soon~ored by 

thP Parr faction? 

A That's correct. 

Q And as a mattPr of fact, won i.t, di.dn't he? 

A Yes, sir. 

Q Oscar Sanchez, all of those folks that have 

been hPre they wPrP all Parr oeoole and have 

been and continue to be, am I corrPct, Judge 

Carrillo? 

A Yes, si.r. 

0 And when thf' soli.t occurred, thf'y all moved, 

including Cleofus Gonzalez, Rudolfo Couling, 

Ruben Chapa, Rudolfo Cheoa, Oscar Sanchez, 
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Francisco Rutz, all of those were Parr ueoole 

t~at moveil and went ov~r to the Benavides Imole-

ment and Haroware location? 

A That's correct. They11ere all emoloyecl, with the 

exceotion of Rudolfo Chaos, they were all employed 

I beli.eve no, maybe Ruben ChAoa was not either, 

by my brother AS the county commissioner and they 

were getting o111id three or four hundred dollars 

a month and it wa:r:: clear to see that that "'as 

111 stronghold, you know, having those families 

What haooened was they came in overnight 

and offered them six and seven hundred clollars 

a job to quit over here and go over there and 

from day to the ot~er, they were working over 

at the other olace. 

Q So to the man, they left .iobs of t11'0 hundred 

and twenty-f{ve or two hundred and thirty dollar~ 

and Archer Parr out them on the oayroll at what, 

four, five, siy or seven hundred dollars? 

A Uo to seven hundrerl dollars. 

Q Sure, anrl that is where they are right today? 

A That's right. 

Q And they hllre bet>n t~e same folk!'! that testifi.ed 

in the impeachment hearings, the same folks 

who testified in the I.R.S. hearings and the 
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~am~ folks that have testtfiecl hPrP, Bm I cor-

2 rPct? 

3 A YP~, sir. 

4 Q And ha~P you not h~ard it stst~d or rPor~~e~ted 

5 to you that th~y would testify until they d~s-

6 troy~d you and your family? 

7 A They have told ft to my facP . 

. 8 Q Now, Poing back, Judge Carrillo, to th~ h~arings 

9 at thf' early 'P!Irt of 75, did Rudolfo -- I'm 

10 sorry, did Arnulfo Guerra, the district attorney, 

11 Dresent you as the district iuke, petitions --

12 information, I believe they are called under 

13 the statute to file aPDlication for removal? 

14 A It is an apDlicatton for leave to fil~. 

15 Q All right. 

16 
A H~ told me in Rio Grande City that he was goin~ 

17 
to file it and I told him that I was going to 

18 leav~ Rio Grandf' City that morning Bnd I was 

19 going towards Larf'do and I told him that I would 

20 come back to San Diego and to do it at the 

21 courtho'll'l! in San DteJ?;o and I ,.,ould s~e him at 

22 the countyhouse at either two or three o'clock. 

~ Q You ride a circuit, you are a circuit iudge that 

24 

25 

rides a circuit of the 229th? 

A Yes, sir. 
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Q And the district~ are Starr County --

A Ji.m Ho22 and Duval. 

Q Anrl you have would you charact~rize your docket 

a~ fairly full, Junge Carrillo? 

A Yes, ~ir. 

Q You he&rd thP i.tinerary, I bf'li.ev~. from Mr. 

Nyf' as he tEStifi.Pd that you would bE' one week in 

one county and the next week in the next week and 

the nPxt wePk in the next one and one week of 

the month you would be --

A Yes, ~ir, I have testif'ed to that here also at 

Q At the beginning? 

Q All ri.ght, you were down at Stltrr, you were on 

thf" Starr County end of your di.~trict? 

A Yes, sir, and I told him I would come back and 

heltr them in Duv1tl. I di.d not wltnt to hear them 

in Ji.m Hogg County. I didn't 'l'lllltnt to present 

them in Starr County rather, and I said I will 

return to San Diego ~tnd I will h~tve a hearing 

on them thi_s aftE-rnoon and that he could l)resf"nt 

thE>m to me at that time. 

Q And one of the~P -- do you know whE-ther or not 

one of the comnlaints that the district attorney 
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I 

ha~ was thP allP~Pd allPgatinns ~t that timp 

that Mr. Coultn~ had dpstroyp~ cPrtafn rPcordR? 

A Ye!l, ~i.r. 

0 Do you recall his t~tmony i.n tht~ courL? 

Q That he not only took them, hP hid them and 

destroyPd thPm? 

A Yes, 11f.r. 

Q Did you si~n t~P nPcPssarv ordPr~ thPn to set 

a hearin~ for thP removal, Jud2e Carrillo 7 

A No, I was ~unoo~Pd to meet Mr. C.uerra at two or 

thrPe o'clock that afternoon at the courthouse, 

w~atever ti.me i.t was and on the wav to the court• 

hou~e 1uat before I left the courthouse, Mr. 

Clinton Han2PII called me and he !Utf<l, ''I am 

over at GPorve Parr's hou,.e and vou hetter not 

comP over to thP courthou,.e herau~e hP's P.oinv 

to 11hoot you." And I l'lafd, "No, Georpe Parr 

would never !llhoot me, hf' would never ktll mf'", 

end he Aaid, "YPs, he is." 

Anyway, he safd -- but hP dfdn'r tell mP 

he was Roing to s~oot me, hP 1u!lt ~afd arP you 

comtn~ to San Die2o and I said VP~ and he !laid 

what route are ynu takfn2 and I ,.afd that I wa!l 

1ust -- aatd that there wa11 lu"t one uutP to take, 
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iust one highway ~nd t~t is when he met me on 

the highway and told mP that George PBrr -- he 

waiting for you at the courthouse and the moment 

you ~too i.n yo-ur office, he's go~ng to kill you." 

And I !Hti.d, "GeorJ!e Parr woul~n't kill me." 

And he said, "Judge, you bf>tter bel-i.eve i.t and 

understand it.that the man is serious and he is 

going to shoot you." And he ~howecl me the gun 

and, "he is on hts way ovf>r thf>re to sl,oot you." 

So, he convinced me and he said, "Then after 

he shoots you, he is going to go out and shoot 

Oscar, so if you have a chance, you tell your 

brother ancl you iust get out of hert>." 

So he convinced me and I went back to the 

ranch. 

Q Did you contact --

A I went back to my house and I sent word to my 

brother that Oscar be notified of what was going 

on and I went back to my house and I left the 

house and I didn't want to endanger my fam~ and 

I went on to the ranch and I santed to makP a 

ohone call to tht> F.B.I. when my mother walked 

into the room and I hanged uo. 

Then, as I left the house, I told my brother 
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to bE> surE> llnr'l gf>t hold of -- call E>ithE>r th f> 

TE>:lfAS Rttngers, thP F. B. I., thE> Secret Servtce, 

or lolhOE'Ver you CAn get a hold of bE>cause I under-

stand this is harmening and I don't know 'lll•hether 

tt is true or not but it is SUTlOOSE'd to be and 

I em going to thP ranch and I will be there. 

So I went to mv ranch. 

Q And did Ranger Powell come to the ranch? 

A RangE>r Powell camE' in later on that evening, 

wPll shortly thE>reafter, and I was worried becausE> 

my brother never showed u~ with a message of 

what had ha~~ened. So I sent my bailiff, no, 

I sent my court reoorter, he was with me, and 

I said, "You go back to town and find out what 

is ha~oening to my brother and you tell my bailiff. 

Tom, to get on over here." 

So then, the distrtct attorney showed u~ 

And thE' Texas Ranger showed u~ and the whole 

bunch of ~eo~lP showed u~. 

Q Did they give you ~rotection, Judge Carrillo? 

A They st~rted giving my orotectton. 

Q All right. 

A The following day I went back to the courthouse 

and signed the rE>moval ~roceedings_and then I--

oursuant to that statement that was made to the 
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Internal Revenue SPrvice and order that was 

mail~d out to oick uo Mr. Georg~ Parr. 

Q You gave a stat~ment to the I.R.S. because he 

was out on bond at that time? 

A I com0 lained that he was out to kill me end when 

h~ found out that he was going -- that there was 

gdng to be a hParing held that .ttfternoon, he 

took after me and word got to me that he was out 

to kill me and I called the TeYas Ranger again 

and Mr. Parr had gone to my house and gone into 

the dri.veway .ttnd circled the house several times. 

The word got back to me not to come closP 

to the house. Ranger Powell took me over there 

by then I had suitcases oacked all the time and 

so I ;ust grabbe~ my suitcase and th~y escorted 

me and I was taken and hidden at a hotel in 

McAllen until I was notifi~d that the body of 

Mr. Parr had been found. 

Q Now, Mr. Parr was arrested largely on the basis 

of your affidavit given to the F.B.I. about his 

conduct, wasn't he? 

A He was never arrested. His attorneys were noti-

fied that there was a hearing to be held and 

his lawyers had statement~ from the federal 

di.strict attorney as to the coml)lai.nts against 
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Mr. PArr anrl he -- anrl hP lpft Corpu~ Christi anrl 

there was a gentleman with them who was the one 

th8t spottPd my bailiff and tolrl htm that -- to 

arlvtse me not to come out of thP house where I 

was, he satrl, because Gporge Parr knows that hP 

is there anrl he is going to shoot him. 

Q All right. 

A So I stayerl in the house anrl callerl for protection 

and they came in and got me and then they took 

me back to they took me back into McAllen. 

0 All right. As a matter of fact, Judge Carrillo, 

your car had been shot up on occasion about that 

oeriod? 

A Later on, I received several threats of that, 

aftpr George P&rr committpd suici.rle. The blame 

was on me that I was the one th&t was resoonsible 

for the life of George Parr and that hi.s 0eo~le 

were out to get me. and it was reoorted to me on 

several occasi.ons that my life was in danger. 

Then one day Caotain Wood of the Te~as 

Rangers and Texas Ran~er Powell came to my house 

&nd they said, "We don't want to alarm you, but 

there is -- we have an inform~r who was ninety-nine 

per cent correct and there is a c&~ coming in 

from Mexico, it is a oink Cadillac, we don't 
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kno~ th~ year, but w~ think tt i~ a 68 or 69 and 

2 trey l!lrP comi nJ1' ovP.r here t.>i. th th P P:lfpres s "urpos e 

3 of killing you." 

4 I !l':&i.d, "W,.ll, if your i.nformati.on is so 

5 corr~ct, th~n I gupss the best thing for me to 

6 do was to leave, I don't want to -- I'm living 

7 herP with my oar~nts and I don't wl!lnt to put 

8 thE'm in dang~>r." 

9 They said, "If you le~tvP, th~ word will 

10 get out that you already hav~ thE' information 

11 that hl!ls been lE-aked. The best thi.nJ1' for you to 

12 do is ju~t to ~tay here and sort of olay a 

13 ~i.tt{ng duck, you know, and we will have you 

14 covered at 11ll time~." 

15 In the mE-antime, thE'y wonderE'~ if I had 

16 friends who worked at the Internation11l Bridges 

17 along the bordE-r and I told them that I did, 

18 and I callE-d thP folks who work for the Texas 

19 Ltauor Control and on a secrE-t basis, they were 

20 supoosed to b~> looking out for this automobile 

21 which might be coming in from ME'Yico. 

22 Nothing Pver happenPd P:lfCeot that my house 

23 was shot at twice and my car wa s shot at 

24 was blasted up once. 

~ Q During this period of time? 
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A YPs, .,;r. 

0 All ri.ght. 

A So it hasn't bPen Rn eRsy ti.mP. 

Q All rie:ht, now, Judge Carri.llo, 1Pt 1 ~ seoarste 

thP oetitions for the rPmoval of the tru~tees of 

the BE'navi.del'l IndE'oendent School Di.Rtrlct, and 

I hE'lieve you teRti.fie~ that that OE'tition was 

~i.gnPd and thE' hearing waR hE'ld and an order 

E'ntPrerl into rPmoving, am I corrE'ct? 

A YPs, ~ir. 

0 And I hE'lievP Mr. Rudolfo Coulin~ was therPafter 

rli,:mi.ssed, is th!t correct? 

A About a week latE'r. 

0 All right, now how about a OPtiti.on, did onE' of 

the law enforcement agencies thE'rE' oresent you 

a netition for thE' removal of the county judge? 

A LhP same, thP district attornPy. 

0 Now, when -- E'xcuse me,Judge Carrillo. Now, in 

A 

ooi.nt of ttmP, was the suit for thE' rPmoval of 

thP -- first of all. did you havP anything to 

do that was imorooer or contrary to t~e statutes 

with initiating thP petition against the school 

mE'mbersof the school board, JudgE' CArri_llo? 

... 
hey WPre i.niti. a ted by thE' di.strict llttornf.'y and 

I knf.'w the moment he told me what hE' was going 
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to CltJ, I knew there was going to bP problems, 

2 but I told Ranger Powell when hP askeCI me ff I 

3 
~~ going to go on through ~nCI hear them, and if 

4 need be rPmOVP htm, and I told him if the day 

5 aooroached that I could not Clo my iob as a 

6 Clistrict iudge, I ~·ould resi.gn, that I1i!!s going 

7 to hold a hearing and if it was oresented to me, 

8 I was going to hold a h~ing and do whatever the 

9 taw reouirPCI of me as a district iudge, That is 

10 eYactly what I was going to do. 

II Q You, of coursP, unCierstood the ~tatute to provide 

12 that thP district court, once those oteadings 

13 werP filed, was under a statutory Cluty to hold a 

14 hearing, am I right, Judge Carrillo? 

15 A YPs, sir. As a matter of fact, thP district 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

iudgp who is now holding court in my district 

at this time has already removed two other offi-

ctats. 

Q The same proceeding, the same distr~ct attorney, 

A 

Q 

A 

Q 

am I correct? 

'1' he same district attorney. 

The same agency? 

The same everything, 

All right, now, JuCige Carrillo, was there a 

oetition thereafter filed --
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MR. MITCHELL: Judge MPyPrs, I know 

•e are close to break time and I am beginning 

to start a new sub;ect. 

THE "fASTER: I'm glad you looked at 

the clock, I was curious, it sounded to me 

like you were. 

MR. MITCHELL: Yes, sir. 

THE MASTER: We will be in recess until 

10:20. 

{Whereupon the hearing was in recess 

from 10:00 R.m. until 10:20 a.m. of the 

same day.) 
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Q J~dge Carrillo, prior to.the break, I had asked 
I 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

/~ou as regards removal proceedings filed by the 

D.A. 

Yes, sir. 

Was there a separate action commenced by the D.A. 

as related to Archer Parr? 

Yes. 

Who was Archer Parr? 

He was the county judge. 

Do you know when he was elected? 

'58, I believe. 

And was, up until recently, the county attorney? 

County judge. 

I am sorry, county judge. 

Archer Parr was the nephew of George Parr? 

Yes, sir. 

And had George Parr's backing? 

Yes. 

Was George Parr an official in that county? 

He was a member of the school board of trustees 

over in San ·Diego. 

I believe Archer Parr had been indicted by the 

Grand Jury and you mentioned earlier was tried 

and given ten years before Judge Suttle, sitting 

in the Western District of San Antonio, is that 
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correct? 

Yes. 

Do you recall when that was? 

It was approximately April or May of 1974, as I 

recall. 

Can you tell us whether or not your father and 

your brother were 'government witnesses in that 

case? 

Yes, sir. 

They were? 

Yes, sir. 

Following that trial, was there a petition for 

removal filed in Duval County of Archer Parr? 

Yes, sir. 

When, in point of time, was the suit filed? 

Approximately three or four days later. 

Who drew that suit? 

The D.A. 

What action were you, as district judge, called 

on to take? 

I replaced him temporarily. 

Can you recount for this Court the application 

for the petition for mandamus in relation to the 

State versus Archer Parr? 

Well, there were quite a few. 
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Q What about the objects and results of those? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

The objects were to disqualify me, to cause me 

not to proceed with the case and there were writs 

of probation and writs of mandamus fil~d. 

And I represented you in those cases? 

Yes, sir. 

And the suit was filed by Arnulfo Guerra, was it 

not? 

Yes. 

And to summarize, the Court of Civil Appeals in 

San Antonio issued a conditional mandamus and 

refused to disqualify you? 

Yes. 

And the Court caused that case to be tried? 

Yes. 

And it was tried before you in Hebbronville, 

before you, for how long? 

About a month. 

That case was just firmed last week. 

I was going to ask you about that. Was there an 

appellate decision on that? 

Yes. 

What was that result? 

It was affirmed. 

During this same period of time, was there 
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another petition filed? 

There '-.1ere numerous petitions, almost every 

three or four days. 

Filed by Mr. Parr? 

Yes, sir. 

Can you tell this Court whether or not the 

Supreme Court refused to grant relief? 

Yes. 

Who was Archer Parr's attorney? 

Marvin Foster. 

And has the state bar proceeded against Archer 

Parr to disbar him? 

Yes. 

Was that filed in your court? 

Yes. This was filed against George Parr and 

Archer Parr shortly after the conviction in 

federal court. 

Did those cases come regularly to trial? 

No, sir, Mr. Terry Canales was representing 

Archer and George Parr and he filed.a motion for 

continuance. 

Terry Canales is from Premont? 

Yes. 

Was he the attorney of record for Archer and 

George Parr? 
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A Yes. 

2 Q And would you characterize him as a Parr man? 

3 A Yes, he was a pallbearer at the funeral of George 

4 Parr. 

5 Q And he was a member of the House of Representatives 

6 of the State of Texas? 

7 A Terry Canales' father posted a one hundred and 

8 twenty thousand dollar bond for Archer Parr in 

9 San Antonio. 

10 Q And would you say they were very close? 

11 A Yes. 

12 Q And were you and Terry Canales very close? 

13 A Yes, sir. 

Q Was there some rift that developed between you 

15 and Terry Canales? 

16 A Yes. 

17 MR. ODAM: I would reurge the objection 

18 of relevancy, Your Honor. 

19 We have gone through Archer Parr and 

20 George Parr and now we have moved to Terry 

21 Canales. 

THE MASTER: What is the relevancy of 

23 Judge Carrillo's relationship with Terry 

24 Canales in this hearing? 

25 MR. MITCHELL: Judge, we have pled the 
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impeachment and the Task Force and how it 

all finds its genesis in the Parr-Carrillo 

split. This testimony is offered for the 

purpose of showing, if it please the Court, 

in support of our pretrial motions, that 

the Judicial Qualifications procedure, as 

initiated by the Attorney General's office 

had its genesis in a nonrelationship with 

this man's office and that is why we are 

offering it. 

THE MASTER: Well, let me ask you this: 

Will you offer it on a bill if I sustain 

the objection? 

MR. MITCHELL: Yes. 

THE MASTER: I will overrule the 

objection. 

(By Mr. Mitchell) In light of the Judge's 

ruling, and with the objection and the Court's 

ruling, did you receive a call from Terry 

Canales? 

Yes, sir. 

When did you receive that call? 

About three days after he filed the impeachment 

proceedings in the legislature. 

You are talking about his sponsoring the 
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resolution before the legislature? 

Yes. 

And that is HSR-611? 

Yes. 

You had received a telephone call from him three 

or four days before that, from Terry Canales? 

Yes, sir. 

What was the status of the state bar's petition 

to disbar Archer Parr and George Parr at that 

time? 

They ,.,ere pending on the docket of my court, and 

the legislature was about to close and the cases 

were about a couple of months away from trial. 

The continuance had been filed when, do you 

recall, the tail end of 1974? 

Yes, sir. 

And you, of course, honored the statute by 

granting that? 

Yes, sir. 

Was the case to disbar Archer Parr set for trial? 

Yes. 

What action was taken in that case? 

I disqualified myself. 

Was it tried? 

Yes, by another judge. 
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Q What was the result of that? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

He was disbarred, 

H'W about George Parr? 

Well, Terry Canales told me if I didn't step 

do~m from these cases --

What cases? 

I took it to mean the Parr cases, that he was 

going to introduce a resolution calling for my 

impeachment. 

When was that conversation held in terms of the 

month? 

I know it was in Hebbronville, because I was 

in court when the message came from Terry 

Canales. 

Were the other removal cases pending at that time 

for the school board? 

Yes. 

And the state bar cases were pending against 

Archer Parr and George Parr? 

Yes, sir. 

And tell us about that, your conversation with 

Terry Canales. 

It was short and flat and clear. He told me if 

I didn't step down, he was going to introduce 

that resolution and I told him I would do what I 
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thought best and I didn't believe in threats and 

I was not going to come down to my knees just 

because he told me he was going to take me before 

the legislature. 

The resolution was introduced by him, was it not? 

Yes. 

He introduced a resolution to abolish Arnulfo 

Guerra's post as well, did he not? 

Yes, sir. 

And the Senate refused to hear that? 

Yes, sir. 

Now, let me ask you about the Task Force. We wil 

move to something else. 

What was the Task Force and what is it and 

what did you have to do with it and so forth? 

The Task Force is the Attorney General, when they 

move to Duval County, to investigate the differen 

political subdivisions. The Attorney General 

would not come down unless I agreed it was all 

right for them to do so. 

What month was this? 

I don't remember the month. I think it was aroun 

April or -- I think of 1975. 

And did Attorney General Hill come to Duval 

County? 
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He called me and met first in my office with me 

and then in court and I welcomed him to come to 

Duval County. 

And that appearance was transcribed in open court, 

w·as it not? 

Yes. 

Aside from the district attorney, who was in the 

Task Force? 

The Attorney General and his staff and the Texas 

Rangers. 

Now, let me ask you when -- to move to another 

subject, the record reflects that back in May of 

this year, you received a formal notice from the 

Judicial Qualifications Commission. 

Yes. 

THE MASTER: You said formal notice. 

In the sense that we are speaking here, I 

thought it was in May he received the first 

notice and the formal notice in June or July 

and the amended notice in August, is that 

correct? 

MR. MITCHELL: I believe that is 

correct, Your Honor. 

THE MASTER: You used formal notice in 

another sense. 
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MR. MITCHELL: Right, Your Honor. 

I was precise because I was leading up 

to conversations held prior to that time. 

THE MASTER: All right. 

(By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, prior to May, 

1975, I will ask you this: Had you received 

communications and been in contact with Mr. Pipki 

the executive secretary of the Judicial Qualifica 

Commission, as regards complaints initiated in 

Starr County by the Guerras? 

Yes, sir. 

Did the executive secretary, Mr. Pipkin, 

communicate with you about problems against you 

and the administration of your office against the 

Guerra boys? 

Yes, sir.. 

Who are the Guerras? 

They were the political dominating family in 

Starr County for years and years. They were 

until they lost over to what they called the New 

Party. 

Was the New Party that took over in Starr County 

as well? 

Yes. 

And the Guerra boys dominated Starr County 
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politics for years and years? 

Yes. 

Who is that; who were the Guerras? 

J. C. Guerra and Virgil and Ruben, Fotrest, and 

there were quite a few. 
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Q Who ~~ the onP that testifie~ un there at --

before the Hou~e Subcommittee? 

A J. C. Guerra. 

Q Who fs J. C. Guerra? 

A He used to be the mayor of Roms, I understand he 

resi_gned. 

Q Judge Carrillo, have you had any communication 

orior to t~is year with J. C. Guerra with com-

olaints that he had~out your conduct as a judge 

i_n that county? 

A Every time he was unsatisfied with the jury com-

missioners that I named, he would comolain to 

the Judicial Qualifications Commission. 

Q Now, let me ask you, did you ever have any com-

nlaint from Joe Guerra or J. C. Guerraabout any-

thing exceot the members of the iury commissioners 

that you would ~ 0ooint for that county? 

A That is all. 

Q As you understand the law, the court ao0 oints 

fue iury commi~sioners and they, in turn, select 

the Grand Jury? 

A Yes, sir. 

Q Was the nature of his comolaint, Judge Carrillo, 

what was the naturf' of his comolaint? 

A He wsnted me to aoooint certain oeople on them 
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t-hofr~. 

Q LPt m~ ask you ~nmPthing, wa~ ft your indication 

from what hf' communf.cat~d to you that h<> wsnt~cl 

an inout into who was on th~ commis~ion and, 

th~rf'fore, who wa~ on thf' Grand Jury? 

A HP want~d to control t~P court. 

Q And r'1 i d you f.'\Tf'r ac<"~de to his df'mand? 

A No, ~ir, I did not. 

0 You did not? 

A No, ~i.r. 

0 Di.d he f'Ver givf' you sugg .. ~tions of who to out 

on thf' commis~f.on or the Grand Jurys? 

A Yf'~. 

Q And would you f'VPr acc~df' to ~~~ r~ftUPSts or 

df'mands as to ~ho would b~ out on thf' iury com-

mi~~ion or on thf' Grand Jury, Judgf' Carrillo? 

A Not to all of thf'm. Som~times, you know, thPrf' 

"'f'rf' recommf'ndati:onR from difff'rf'nt of'oolf' i.n 

Starr County and I wasn't too well acouaf.ntPd 

with the oooulation of thP of'oolf' who reRidP 

therf' and I would ask different county officials 

and different inr'ltvfduals for rPcommf'ndations 

and I would use my own decis4on to make it uo. 

Q All right, now thf' converRation you had with Mr. 
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Pioktn relat~d prior -- orior to May now gener-

2 ally to th~ comol~tnts of Mr. Cu~rra, am I cor-

3 rect? 

4 A 'i!s, ~ i.r. 

s Q And l!s a matt~r of fact, didn't Mr. Guerra submtt 

6 some character of oetitton signed by some of the 

7 folks down in Starr County to Mr. Pipkin and 

8 wasn't that oeti_tion called to your attention and 

9 Mr. --

10 A I think Mr. Piokin was thf" best witness of that. 

11 He comolainten about thf" Grand Jury composure 

12 iust about the time that hP was unsatisfied with 

13 thf" way the o~rsons '!>)ho 'M:'I.'"e nsmed to thf" Grand 

14 Jury Commis~i.on. 

15 0 Cl'ln you tell this Court th1tt you could have 

16 stoTmed all of that business by ;ust letting 

17 him run your Grand Jury down there in Starr 

n County, couldn't you, Judge Carrillo? 

19 A No question about that. 

~ Q And I believe there was -- you had discussed that 

21 '\lld_th Mr. Pipki.n and that matter was out to rest, 

22 8m I correct? 

~ A Mr. Piokin 11nd I di.~cussed both that matter of 

the Grand Jury on a couple of a:: cas tons, once in 

the office of Dtstr~_ct Judge Alami8 who was my 
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~dmini~trattv~ iudge and anoth~r tim~ I bPlieve 

~t t~e motPl th~re at the Americana Motel tn 

A ltce. 

We also di~cussed thP matter of disoualtfi-

cation and my ~ir~ctorship at th~ bank at that 

time. 

0 All right, ~nd that was orior to May of 1975, 

am I corr~ct, Judg~ Carrillo? 

A Oh, yes, to thP best of my recollection, I 

think it wa s around February of 1973 or maybe 

before, I don 1 t :enember the ye~~tr, but it ~1as 

comet{me back. 

Q WPll, the purpose of my ouestion 4s that when 

you r~c~ived this notice in May of this y~ar, 

fr~m the Judicial Qualfications that was not the 

first discussion you had had with Mr. Pipkin or 

mattPrs relating to the inouiry about the Judi-

cial Qualifications, is that correct? 

A Yes, that's corr~ct. 

Q And the first notice that you -- or l~tter notice 

or informal noticP, I think j_t ts called under 

the Rule, related primarily to your conduct, 

comPlaints by the Guerras as to your conduct of 

the case of Manges versus Guerra? 

A That's correct. 
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0 Nnw, hAtl you hAti Any-- hAd thf' ruf'TT8 bov!'l, J. c. 

or AnV nf t~Pm, cnmol~tfnpd tn vnu or1or ~o that 

A Nn, c:ir fn th111t clt!'IP, thP c111c;p w.,f'n I hPc"m" 

court. It will!'! not oendfn~ in thP 229th Judicial 

Di«~trfct. 

Q W111!'1 that a b111nkruotcy court? 

A It had nri~fn~ttPd in the 79th Judici~tl Di!lltrfct 

end movPd uo to fpderel court ~tnd It ~ac: oPndin2 

in federal court ~nd tt w~t~ transfPrrPd beck on 

January the 6th a!'l I recall. 

Q Of 71? 

A Of 71. 

Q All rhht. 

A And I -- and hy thf'n it we~ c:pttlPd in fpder~tl 

court and it ~8c: brou~ht back iust for the clo!'l-

fn~ of accountin~ ~tnd thPn thPy had settled ~tll 

of their -- 8ll of their dfffprences lnsof8r 8!'1 

I ktew. 

Everytlme they brou~ht in !'IOmP kind of 8n 

order to be PnterPd, insofar 8~ th8t ca~e w8s 

concerned, I insisted th8t tt be sf~nPd by 811 

of the ~arti.Ps. 

Q The records so reflPct that, Jud~e Carrillo. 
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ord~r~ enter~d in that ca~~ by you wer~ signed 

2 by all of th~ oRrties, 

3 A That'~ right. The first ord~r that cam~ in that 

4 wa~ not sign~d by all of the nart{es which there 

5 was a disput~, I set down for b!trtng. When I 

6 went over for that hearing, I~~ confronted wit~ 

7 the matter of this motion to di~oualtfy so I 

8 didn't hear the case at all. I immediately got 

9 off th~ bench, went to my administrative iudge 

10 for his recommendations. He advised me of the 

11 different ways of doing -lt and I told him I 

U didn't want to ~ear the m~tfon myself and he 

13 wanted it in writing and I came back to my office 

14 and submitted a letter in writing to Judge Alami.a 

IS reQuesting t~at another .iudg~ be annointed to 

16 hear the motion to di.saual i.fy. 

17 Q And was that don~? 

" A It was done. And that was th~ last I had to do 

19 wi.th that case. 

~ Q An~ Judge Carrillo, from that date to this, 

21 have you ever sat i.n any case wher~ Clinton 

22 Manges was a party? 

~ A No, sir, I have disoualified since that day, 

24 there have been several cases involved and I 

25 have disQualified myself in all of the cases 
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-----~----- ---

invnlvlne Clinton Mane~s. 

0 And th~ first notice of Judlcl~l Oualification 

Commission vou ans~ered that and I believe your 

answ~r is in the record? 

0 And you set out P8sentially what hes been SPt out 

in the first amended orocedure here? 

A YPs, sir. 

Q Then, Judge, Cerrillo, that first notice was 

answered and when is the nP~t time ynu heard 

anything from the Judicial Qualifications Commis-

sion? 

Do you need any of thPse documents? They 

are all in Pvidence now. 

A The next time I hPard anything about it was when 

Mr. Piokin called me. 

Q WhAt month? 

A Well, we were -fn thP imoeachment heari.ngs, in 

the middle of the i_m0 eachment hP8rings. I don't 

remember the month, but he called me and he had 

served you with notice of form~l hearings or 

~hatever you want to call it and he was not 

satisfied with the service uoon you, that it 

was sufficient SPrvice uoon me and he called me 

~nd I told him that I would be haony to meet with 
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him. He came to my office Rnrl hP handed me a 

2 rony of thP noti.cP. of thP hParinp. 

3 Q Did you Rll have a discussion in your office 

4 about the amendment and I ,,,ill hand you now R 

5 Eyhi.bi.t 19-A. It had been eY.nanded by that time, 

6 that i~, the notice had been eyoanrled to ~o 

7 beyond the Man~e~ V. Guerra matter, has it not, 

8 Judge Carrillo. to include what i.t does today? 

9 A No, not to i_nclude what it does today. 

10 Q That was the second amendment, is that what 

11 you are testifyinJ?? 

12 A Ye., , s i r. 

13 Q All right, the i.moeachmE'nt orocE'ec1ing commenced 

14 i.n May and evidence was bE'in~ heard in Austin 

15 on that procedure, am I correct 

16 A Yes, sir. 

17 Q May and June? 

n A Ye~, ~ir. 

19 Q Of 7 5? 

~ A Yes, ~r. and it was during the recess, we had a 

21 recess in there somewhere that Mr. Piokin flE'W 

22 over to San Diego tn visit with me. 

~ Q What was the nature of that visit? 

~ A It was a visit to SPrve me notice of the --

25 Q Whi.ch notice, Judge Carrillo, ,.,hi.ch notice are 
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you talking about? 

2 A I guPss it would be the ftrst Amended notice. 

3 Like I say, it didn't cover all of the charges 

4 that have bean brought in here today. l don't 

5 I don't '!Plieve this is it here. 

6 Q All right, let me hold on 1ust a minute --

7 

(Discussion off the record.) 
8 

9 Q Judge Carrillo. I'll hand you what is marked 

10 as R E~hibit Number 20, that is July the lAth, 

11 75, and ask you i.f you r£'cognize it. Is that 

12 the one that you all talk£'d 11hout in your office' 

13 A It could be. 

14 Q And that g0£'5 beyond -- £'7CUSe me. 

IS A A pel f'V£'n now. I don't think this i_ s i.t. 

16 Q No, thflt goes beyond the on£' you got back in 

17 May, doesn't it. Judge Carrillo? 

18 A Yes, sir. 

19 Q And then you have got in front of you there 

20 R Exhibit 20, which is on£' notice of formal 

21 orocedure, am I correct? 

22 A Yes, sir. 

23 Q And then you have got R E~hthit 19-B, which is 

24 ~tnothPr one? 

~ A Yes, sir. 
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0 Am I correct? 

2 A YP~, si_r. 

3 

(Discussion off thP rPcorcl.) 
4 

5 Q Now, Judge Carrillo, I hand you what has been 

6 markPd as E- -- I'm sorry. it is E-2 and R 

1 Exhibit Number l. 

8 THE MASTER: That is right. 

9 Q And E-3 and R Exhibit NumbPr 2 and ask you if 

10 you can iclPntify those two documents? 

11 A Yes. 1':-tr. 

12 Q And what i.s E-? or R E'.lrhibit Number 1, that is 

13 the May letter from thf' Judicial Qualfications 

14 Commi.s~ion? 

15 A Thi.s i ~ the lPttE'r that I received from the 

16 Judicial Qualif-tcations Commission. 

17 Q And it relatE'S to the stock tratl!fpr -- the 

18 stock ~urchase from the Rio GrandP Bank and the 

19 ~razing leasP, am I correct? 

m A Yes, sir. 

21 Q And reouests that you make furtl-ter c1tsclol'lure 

22 or answers? 

D A Yes, sir. 

24 Q And E- -- or rather R Exhibit NumbE'r 2 constitutE'S 

25 your answer, is that correct? 
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A My answer, yes. 

2 Q Now, those document~ are dated May, 1975, am I 

3 correct, Judge Carrillo? 

4 A YE>s, ~ir. 

5 Q A 11 ri!!ht, now can you tell us the next communics-

6 tton you hsd and when you had tt with the Judi-

7 ciel Qualification Commission? b that R Exhibit 

8 Number 20, notice- of formal oroceedi.ngs? 

9 A Ye-s , s i. r , I b e 1 { ev P it is • 

10 Q All right, now thl'lt i.s i.n July? 

11 A July. 

~ 0 About two months after the tmoeachmE'nt -- the 

13 H~use Select Committee undertood to make a 

14 determination as to whether to imne-ach, is that 

15 correct? 

16 A Yes , sir. 

17 0 All right, now, R Exhibt Numbe-r 20 goes beyond 

18 the matters c~ntained in the- informal notice, 

19 am I correct? 

~ A Ye-s, sir. 

21 0 It talked about the Cash Store which appears in 

22 the first amended notice, which is R Exhibit 19-B, 

23 does it not? 

U A Yes, sir. 

~ Q Li.kewise, it brings forwsrd the Msnges v. Guerra 
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matter again, i~ that correct? 

A YPs, !li.r. 

0 And then it al~o talks about -- talks in terms 

of a consoiracy to steal 

A With Roberto E~i.~ondo. 

Q Two hundred and twenty-five dollars a month, am 

I corrPct? 

A Yes, l':i.r. 

Q Which i.s in this ~econd amended notice? 

A Ye:. ~ir. 

0 And it also talks in terms of Roman IV, Francisco 

Ruiz, which is carried over tn the first amended, 

i.s that corrPct? 

A Yes, si_r. 

THE MASTER: Excuse me. 

MR. MITCHELL: All r~ght. 

THE MASTER: Excuse me, is that 

my cooies of those, let us call them olead-

i.ngs, BrP in my motel rathf>r than here. but 

I thought the only one that was actually 

before me and the commission was the amended 

notice. 

You keen saying or refPrring to a 

second amended notice, is there one? 

Now, there was the lPtter of May, then 
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I thou~ht the notice, in Junp or July, and 

then I ~bought the amended notice was in 

October. 

MR. MITCHELL: That i~ tru0, JJdgp, A~ 

I recall the ~econd amended was ~tricken. 

THE MASTER: That's correct, and it 

was preoared and filed after this hearing 

had bean commenced, 

MR. MITCHELL: Right. 

THE ~STER: But you were referring to 

those twelve oaragraoh~ as the second amended 

notice. 

MR. MITCHELL: I referred to them as 

the second, that is true, Judge Meyers, but 

only as regards that formal one, that one 

back in May,that informal one. 

THE MASTER: All right, I iust want thP 

record to be clear on that, Mr. Mitchell. 

MR. MITCHELL: As I understood the 

Court struck the second formal amendment. 

THE MASTER : That is correct. 

MR. MITCHELL: So that the record is 

clear in line with Judge MPyers' inouiry --

eJCCUSe me. 

MR. ODAM: As I remember, these documents 
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testimony, there were numerous uages along 

the same linPs and I woul~ obiect first of 

Pll, the testimony doe~ not go to the merits 

of the ca~e Rnd I assump it is being offered 

for the nlPR in abatement. If it is bei.ng 

offered for the olea in abatemPnt, we have 

s 0 ent the best part of the morning on this 

line and others and I would obiect on the 

grounds of reuetition. 

MR. MITCHELL: Your Honor, I am not 

going to limit this to the olea in abate-

ment. I am going to show the influence of 

the poison trPe. I am gning to show the 

political split in 1975 and I'm going to 

sho~ that it spills over from the Parr 

trial, not only the federal, but to Terry 

Canales, the House Subcommittee under H.S. 

161, the task force involvement and I am 

going right down and tie it into the Judi-

cial Qualifications and show thP spillover 

from the evidence.in t~at H.S. --that Sub-

committee i.nto that first amended notice of 

formal proceeding, be"f.ng Exhib-it 19-B. 

THE MASTER: What has it got to do 
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understanrl ~nd acceot any Ann all of your 

oosittons wlth resoect to the oosltion that 

you take, And I am describing ft ooorly, but 

I think you ~ill a~ree ~ith it. 

MR. MITCHELL: ~. sir, 

THE MASTER: That the testimony against 

Jud~e Carrillo by some of these witnesses 

is motivate~ by the snlit. by nolltical 

malice, 

MR. MITCHELL: Right. 

THE MASTER: And I understand that, 

but I am not sure I graso the fruit of the 

ooison tree comment, 

MR. MITCHELL: Yes, Your Honor, 

because the Judicial Qualtftrations oroce-

dure is one that has very cArefully and 

clinically -- I will use the word clinically, 

describe and set out. 

It is our position that it has always 

been that here the entire oroceeding was a 

nart, unwarin~ nerhaps, of this attemnt to 

destroy this man, arising from this 0olitfcal 

strife that has been described by the wit-

nesses. 
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Now, I have gonP back {nto this Guprrs 

mattPr ~olPly And only to ~how that as of 

May of this yesr, beforP Terry CanAles ever 

~ot in it that the committee had alrea~y made 

an inouiry and the matter was settled am 

there wasn't any furthPr ~roceedings. 

Then, as I began to get rtvht throu~h 

the imoPachment, the Terry Canales involve-

ment and why, because Judge Carrillo was 

called uoon by the district attorney to 

remove Archer Parr and George Parr, Terry 

Canales' snonsor, and him being their lawyer 

and a member of the House and unwitti.ngly 

the Commission coming in to olay and all 

of thesP soec~ficattons contained in the 

first amenderl notice of the formal nroceed-

ings. 

It might be relevant and it might not, 

but I think it is, Jud~e Meyers. 

THE MASTER: What occurs t~ me, Mr. 

Mitchell, obviously I exnect I will hear 

this matter one way or the other, either 

on the merits or on t~e bill, but what 

occurs to me is it ts i.mmateri.al ana what 

the motivation i.s, if the cJ,arges 1tre true, 
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then I ~ill RO find and ff they are not 

then I ,.,on' t. 

MR. MITCHELL: That is true, Junge 

Meyer~. eYceot that if the HousP Senate 

resolution testimony ~ere nrocured, which 

I have Allege~ and ~ut tnto evidence and 

the testimony suo~orts it under the circum-

stances rendering that illegal, which is 

no right of cross-examination, no notice, 

I mean lateral or horizontal notice, and 

if the Judicial Qualifications notice, that 

is, the notice that we are going to trial 

here, nicks that illegal testimony u~. which 

is what it has done, t~en I say that the 

due process mandates of this ~rocedure have 

THE MASTER: Well, I understand that 

~oint. But I don't think 

MR. MITCHELL: Sure. 

THE MASTER: Ann it i_s a ooint, fortu-

nately, that is not, as I understand, 

my role for me to rule uaon. 

MR. MITCHELL: That's right, Judge 

Meyers. 

T T-IE MASTER: But you are saying becausP 
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you wPre dPniPd thE' ri.ght --
MR. MITCHELL: YE'S, Your Honor. 

THE MASTER: -- of cross-exami.nation 

i.n rE'ally starting in May with the Select 

Committee 

MR. MITCHELL: That's ri.ght. 

THE MASTER: That bf'cause some of that 

Pvidence is a'\&.lable to the Exami_ner here 

that i.t poisons this hearing? 

MR. MITCHELL: Yes. 

T~E MASTER: I am not sure that I 

agree with that, but {t {s not a decision 

that I have to mdP. 

MR. MITCHELL: Not only that, Judge 

Meyers, but the fact that at the time that 

this first amended noticE' was drafted herE', 

that our oo~{tion is one that the rules of 

the Commission, that is the statute was 

violated because we didn't recpi_ve fifteen 

days notlce and there were Pnt{rely nE'w 

grounds and they are traceablf' directly 

back to the testi-mony secured or solicited 

at this H.S.R. 161 hearing. 

So, we say that thPrP is_a dual viola-

tion, one, thE' commissi_oners hPre violates 
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the rules of noti_ce ancl two, the commi.ssion 

violates the clue ~rocess ~rotertion because 

it reaches over and takes out of the poison 

bucket testimony that we say violates the 

rights of confrontation, rights of cross-

examination, rights of comoetence of counsPl. 

Incidentally, Judge Meyers, I am about 

finished wit~ this line and I was trying to 

out that in the ~roper context. 

THE MASTER: I w i 11 overrule the 

obiection. 

--------------------- ·------ -· 
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Judge Carrillo, after the conversation with 

Mr. Pipkin you told us about, there was still one 

more notice, and that is R-lo-B, the First 

Amended Notice of Formal Procedure' 

Yes, sir. 

And an answer was filed by you through me to 

Exhibit R-19-B? 

Yes, sir. 

And you filed your own answer to E-2? 

Yes. 

And you took your position there? 

Yes. 

And an answer was filed by me in R-20, is that 

correct? 

Yes. 

The matters as relate now to the First Amended 

Notice on this Cash Store were matters inquired 

into by the subcommittee hearing by Terry 

Canales? 

By the Select Committee, yes. 

Is that correct? 

Yes. 

The Manges versus Guerra matters were also heard 

and the record speaks to this as well? 

Yes, sir. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTEL.OPE • GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl. TEXAS 78401 



Q 

2 

3 

4 A 

5 Q 

6 A 

7 Q 

8 

9 

10 A 

11 Q 

12 A 

13 Q 

14 

15 

16 A 

17 Q 

18 A 

19 Q 

20 A 

21 Q 

22 

23 

24 A 

25 Q 

2935 

The matters as regard the stock, the grazing land 

and all were matters heard by the House Select 

Committee? 

Yes. 

HSR-161? 

Yes, sir. 

That takes us now -- looking at R-19-B, through 

Paragraph Roman I, that is the First Amended 

Notice. 

Yes, sir. 

And Roman II? 

Yes, sir. 

And the matters contained in Roman III were subjec 

of considerable inquiry in Austin before the 

subcommittee? 

Yes, sir. 

And is that true with Roman IV as well? 

Yes, sir. 

And how about Roman V? 

Yes, sir. 

And in fact," Mr. Sanchez, Mr. Hinojosa, Mr. Rudol o 

Couling, Cleofus Gonzalez, all of these people 

were witnesses in Austin dur!ng that hearing? 

Yes, the same witnesses. 

Also Oscar Sanchez? 
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A Yes. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Roberto Elizondo? 

Yes, sir. 

The same group as down here? 

Yes, sir. 

On the backhoe, was that a subject of considerable 

inquiry? 

Yes, sir. 

That is Roman VI or R-19-A? 

Yes. 

Now, Judge Carrillo, Roman -- well, strike that. 

Well, let's get over here to this five 

thousand six hundred twenty-five dollars. I have 

not talked about that, but that was a subject of 

inquiry in Austin? 

Yes. 

During the questions as to whether or not the 

subcommittee would adopt to the House the Articles 

of Impeachment against you 

Yes, that was not adopted. 

How about Roman VII and VIII? 

That was when we arrived here. 

How about IX? 

I am saying when we arrived here, but it was when 

it was set for hearing here. 
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Q By this October lOth setting? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Q 

A 

Q 

Yes. 

How about Roman IX? 

The same. 

Roman X? 

Yes, sir. 

Now, on these bulldozers, was that a subject of 

inquiry in Austin? 

No, sir. 

This is the first time, when you got R-19-A? 

Yes, sir. 

Now, Judge Carrillo, let me go back, please, and 

MR. MITCHELL: Your Honor, I am going 

to move, with leave of Court, to the 

consideration of Article XI. 

The record reflects Article XI is 

supposedly taking into account E-84, 85, 

88 and E-90, those exhibits. 

(By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, I am going to 

hand you those. 

Yes, sir. 

I am going to hand you a packet marked E-90 through 

94, and I will ask you to pull out of that 

package well, 90 would be relevant -- well, 

they ought to be there. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PL.AZA 
CORPUS CHRISTl. TEXAS 7840, 



2 

3 A 

4 Q 

5 A 

6 

7 

8 

9 

10 

II Q 

12 

13 

14 

IS 

16 

17 

18 

19 A 

20 Q 

21 

22 

23 

24 

25 A 

2938 

Would you locate 84, 85, 88 and 90; do you 

have those? 

I have 85. 90, you say? 

Yes, sir, 84, 85, 88 and 90. 

I have 90 and 85. 

MR. MITCHELL: Judge, that list may not 

be absolutely correct. These are notes 

that relate to that article and I will ask 

the witness questions about them. 

THE MASTER: All right. 

(By Mr. Mitchell) All right. Judge Carrillo, 

let me ask you, please, did you enter into an 

agreement with Rudolfo Couling as owner of 

Benavides Implement and Hardware, whereby a claim, 

a false and fraudulent claim, would be made on the 

Duval County Reclamation and Water District with 

the intent to defraud them of five thousand six 

hundred twenty-five dollars? 

No, sir. 

Did you, by reason of a partnership agreement 

with Mr. Couling, operating through Benavides 

Implement and Hardware or any other joint controlled 

agreement, whereby you, through Mr. Couling, would 

appropriate monies belonging to the water district? 

No, sir. 
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Did you have any other agreement for the purpose 

of appropriating five thousand six hundred 

twenty-five dollars? 

No, sir. 

You are, of course, aware of the testimony as 

Mr. Couling related it to E-84, E-85 and E-90, 

you have them in front of you? 

Yes. 

Let me ask you to begin with, was there ever any 

discussion with Mr. Couling about you buying a 

station wagon through Mr. Couling's store? 

No, sir. 

How did it come about that there is a check for 

the five thousand six hundred twenty-five dollars? 

That check is Exhibit what? 

E-85. 

That check goes to -- where is that check -- who 

is it payable to? 

The First State Bank and Trust of Rio Grande City. 

It is by Rudolfo Couling for five thousand seven 

hundred twenty-five dollars? 

Yes, sir. 

And the payee is left blank, but is payable to 

the First State Bank and Trust of Rio Grande 

City? 
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A Yes. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Do you recall getting that check from Mr. Couling? 

Yes. 

Tell the Court, please, the circumJtances. 

It is the same circumstance that we have had and 

I am still having. 

Are you referring to the earlier check, the twelve 

hundred dollar check? 

Yes, sir. 

At the time that check was written, was the county 

using your drilling rig? 

Well, they still have it up to today. They have 

been using it for some time. 

Tell me when the drilling rig was rented to the 

county that you know of; how long ago was that? 

It was rented to the county several years ago. 

Mr. Couling testified he was aware of the drilling 

rig and the fact the county was using it in 

condemnation proceedings. 

Yes, condemnation right-of-ways. They were 

dividing properties and would drill wells and 

set up windmills and make water troughs and this 

was for the people, as a part of the payment for 

the land, the subject of these condemnation 

proceedings. 
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Q As best I understand, where the county comes in, 

A 

Q 

A 

Q 

the county would.drill for water that would be 

offset on the water supply, is that what you are 

talking about? 

Yes, sir. 

THE MASTER: The way I understood it, it 

was not necessarily taking the water supply. 

It was a condemnation of a road or a highway. 

THE WITNESS: Yes, sir. 

THE MASTER: And they cut off one 

section where the water was from another 

section. 

THE WITNESS: Yes, sir. 

(By Mr. Mitchell) Judge Meyers' statement is 

accurate, is it not? 

Yes, that is right. As a part of the consideration, 

that would be money plus this water well plus 

in other words, they would fix up -- say they had 

a tract of land of six hundred and forty acres, 

laid out like this room, and they would cut right 

through the ·middle. The property owner had the 

water on the north part and it left the south part 

without any water and then they would come over 

here and fix up the other side for that. 

Judge Carrillo, who made the deal with the drillin~ 
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rig to begin with with the county, do you know? 

The deal was made -- the original deal was made 

before my brother became a county commissioner. 

They are still getting right-of-ways over there, 

but they were building several right-of-ways and 

there were going to have to be quite a few water 

wells drilled, so my brother and I went out and 

bought a water well rig. 

At the time you purchased it, was that prior to 

the time your brother became a commissioner? 

Yes. 

Did you all rent the rig at that time to the 

various governmental agencies? 

Yes, sir. 

Who did you rent it to? 

To the county. 

Was there a change in that relationship after 

your brother became commissioner and you became 

county attorney? 

Yes, sir. 

Tell us about that. 

The rig belonged to my brother and myself and it 

was rented through the Farm and Ranch Supply. 

Were you personally acquainted with the 

relationship? 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE .. GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl. TEXAS 78401 



A 

2 

3 

Q 

s 

6 A 

7 

8 

9 Q 

10 

11 A 

12 Q 

13 

14 

15 A 

16 Q 

17 

18 A 

19 Q 

20 

21 

22 A 

23 Q 

24 

25 A 

2943 

No, I was not, until they told me they were not 

getting the rental on this rig and it was being 

used constantly. 

What relationship did Benavides Implement and 

Hardware have with the renting of the rig? 

As I understand it, it was rented to Benavides 

Implement and Hardware and they were renting it 

to the county. 

When the Zertuche Store went out of business in 

December, 1970, --

Yes. 

I believe you testified earlier the Farm and 

Ranch Store still did not do business with the 

various agencies at that time? 

Yes, sir. 

But did that business through Benavides Implement 

and Hardware? 

Yes. 

Would that be where Benavides Implement and 

Hardware rented that equipment from Farm and 

Ranch? 

Yes. 

And Benavides Implement and Hardware would rent 

to the county or other agencies? 

Yes, sir. 
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And now, we are up to January, 1974, tell us about 

that. 

'72, sir. 

I am sorry, January, 1972, whatever the date was. 

The date on E-84 is January 11, 1972. 

Tell us about the check to you from Benavides 

Implement and Hardware. 

They had been drilling wells on the Archer Parr 

and George Parr Ranch, which was really the Atlee 

Parr Ranch, but was being run by George Parr. 

Let me interrupt you there. The Atlee Parr Ranch, 

George Parr didn't have a ranch of his own, did 

he? 

No, it was owned by the Atlee Parr Estate, but 

operated by George Parr. 

He had all of the qualities of ownership, except 

he didn't have legal title? 

Yes, sir, as a matter of fact, a suit was filed 

over that the other day. 

At any rate, we keep talking about the Atlee Parr 

Ranch, but that was George Parr's father? 

No, his brother. 

And Archer Parr's uncle? 

Yes. 

Did Archie Parr have his own ranch? 
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A Yes, but it is Archer. Archie was the old 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

senator. 

Well, Archer Parr wasn't born a Parr, was he? 

No. 

He was actually the son of the sister of George 

Parr? 

Yes. 

And his name is not really Parr, but he changed 

that legally? 

Old Senator Parr adopted him, I believe. 

We are talking about the George Parr Ranch, his 

running the Atlee Parr Ranch? 

Yes. 

Was the equipment being used on the Atlee Parr 

Ranch by George Parr? 

Yes. 

And arrangements were made through Benavides 

Implement and Hardware to rent that equipment to 

the ranch? 

They were drilling wells on that property and 

not paying rental on it. 

Did you know whether or not he had a deal with the 

county or how he was handling that? 

I knew they were not paying us and to this day 

they still owe us a fortune on that rig, and that 
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rig was torn up to the effect that we have just 

now located it. We didn't know where it was 

sent to be fixed. We are trying to get it back 

right now into our possession. It was sent out 

by Archer Parr to be repaired or something, and 

we are trying to get it back. 

At any rate, did you know whether or not Rudolfo 

Couling had caused the rig to be rented to the 

county? 

Well, I asked Mr. George Parr, because they had 

been using the rig over there and I had bought 

this Pontiac automobile several months before this 

thing. 

I notice there is a time lag in the time of the 

title and the check. 

Yes, I had written my own personal check and gotten 

a note at the bank. 

You had made your own financial arrangements? 

I had written my own personal check before this 

transaction and I made a note at the bank and it 

was coming due and I went over there to get some 

money and they said well, you will get your money, 

don't worry about it, so the next thing I knew, 

Mr. Couling produced me a check in that amount, 

which was that check, and I took it to the bank 
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and paid it off and that was it. 

2 Q Tell the Court what notation was made on that 

3 check. 

4 A That check is reflected in my income tax for that 

s year for the rental for that purpose. It is not 

6 new explanation, it was made to the Internal 

7 Revenue Service in 1973. 

8 Q And it has been accepted by them? 

9 A Yes, and income tax paid on it. 

10 Q Judge Carrillo, let me ask you, do you have any 

11 idea of what the status of that account is with 

12 the Benavides Implement and Hardware company 

13 today, the drilling rig account? 

14 A Somebody owes us and should owe us in the 

15 neighborhood of twenty to twenty-five thousand 

16 dollars. 

17 Q You heard Rudolfo Couling and Cleofus Gonzalez 

18 testify as to the effect of Cleofus buying the 

19 Benavides Implement and Hardware? 

20 A Yes. 

21 Q Hhen was that that you heard that first? 

A Here in federal court. 

23 Q When was the first time you heard you were 

24 Rudolfo Couling's partner in Benavides Implement 

25 and Hardware? 

----~---------------------------------------------------------------------~ 
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A Over at this hearing here. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

The first time here in this hearing? 

Yes, if he had made that kind of money, I might 

be looking for some money from him. 

I understand you have instructed me, if you get 

jumped on here, you want me to see what you are 

entitled to in that account? 

Yes, we are entitled to two hundred thousand 

dollars coming from that store, if we were 

partners in it. 

Did you own any interest in Mr. Couling's 

business? 

I did not. I think I have been in there once to 

buy a cylinder for a windmill for a ranch. 

In his place of business? 

Yes, I believe that is the only time I have been 

there. There is a check for pear burners and I 

don't recall buying them from him, because I can 

buy thel'J from Farm and Ranch and get a discount. 

Do you know why your name is on that document 

for the root plow? 

Well, let me get the document. 

Judge Carrillo, I am going to hand you 

E-161. 

Yes, sir. 
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And that, I believe, has been identified by 

somebody -- well, Benavides Implement and 

Hardware, recited "By their verbal agreement by 

0. P. Carrillo on February 6th, 1973,'' is that 

what it says? 

Yes, sir. 

Could you tell this Court what was the occasion of 

your involvement in a purchase of a root plow? 

Well, I had talked to them --

Who is that? 

B. D. Holt and Company. As Exhibit 161 states, 

Rarniro Carrillo called them by telephone, which 

was the time I talked to them about the bulldozer 

I was going to get. 

That is reflected on E-160? 

Yes, sir. 

All right. 

Then when this second bulldozer carne up, that 

Mr. Couling was interested in, of course, we had 

to have another root plow for that one, also. 

Evidently my brother had called about this first 

one, or somebody had called, but I was going to 

make the deal on it. When the matter came up of 

getting the two of them instead of one, it was 

going to go to Benavides Implement and Hardware 
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and they didn't know Mr. Couling from Adam. They 

wanted to know whether we would be responsible 

for thjs and we said certainly, I was going to 

rent them and I would see to it that tney would 

be paid. 

Q The rental of the dozer without the root plow, 

would you have any use for it without a root 

i plow? 

A Well, it would depend on the kind you have. For : 

their industrial dozers and what have you, you 

don't need a root plow except for the type of 

work I needed it for. It is like an automobile 

without tires. 

I 

I 

I 
Q Was your participation in E-161 part of any schem~ 

I 

or agreement with Benavides Implement and 

Hardware or Rudolfo Couling to steal or 
I 

appropriate monies of Duval County? 

A No, sir, it was not. 

Q Or the Benavides Independent School District? 

A No, sir. 

Q Or a conspiracy to do so? 

A No, I think the records will reflect I spent clos 

to one hundred thousand dollars that year on this 

matter. 

MR. MITCHELL: May I have just one 

----~--------------------------------------------------------------------r-
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minute? 

THE MASTER: Yes, sir. 

MR. MITCHELL: I am just about through. 

Q (By Mr. Mitchell) Judge Carrillo, do you have 

your notice -- your First Amended Notice of 

Formal Procedure in front of you? 

A Well, it is here somewhere, yes, sir, this one. 

Q Yes, that is my copy. 

Judge Carrillo, as a matter contained in the 

May 2nd, 1975 notice, as regards the shares of 

stock in the Rio Grande City Bank and the house 

transaction and the grazing lease, those are 

matters that were inquired about before Judge 

Magus Smith? 

A Magus 

THE MASTER: That is spelled M-A-G-U-S, 

Smith . 

Q (By Mr. Mitchell) All right. That testimony is 

introduced in this case in transcript form. 

A Yes, sir. 

MR. MITCHELL: Your Honor, I am not 

going to go into it, but it appears in the 

record as E-25. 

THE MASTER: All right. 

Q (By Mr. Mitchell) And you testified in that 
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proceeding? 

Yes, sir, also I explained it to Mr. Pipkin. 

Now, Garland Smith had never filed a pleading in 

that case at all until he filed the motion to 

disqualify? 

I never had seen him in my life. 

And you can't explain to this Court why you became 

the object of his affection in that regard? 

No, sir. 

Other than the fact that he wanted to bust you out 

of that case pretty badly? 

Well, he did, as a matter of fact, and I submitted 

it to another judge. 

Well, let's be fair to the record. He had been 

hired by the Guerras? 

Yes, sir. 

And part of his employment, after he had been 

found to have a tough time in Hebbronville with 

the plea of privilege and after he ran the federal 

district court to the end of the line and was 

hanging on by his fingernails, he figured he coulc 

come back and do a good job for his client by 

jumping on you? 

I don't know what he had in mind. 

MR. ODAM: Your Honor, Mr. Smith has 
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testified and it is repetitious and we have 

allowed some latitude, but I believe there 

should be some limit. 

MR. MITCHELL: I would like to make an 

inquiry about Mr. Garland Smith as well. 

THE MASTER: I didn't understand the 

objection. 

MR. ODAM: The objection is repetitious 

and the record is replete for two days on 

the part of testimony of Garland Smith and it 

all speaks for that. 

THE MASTER: This witness cannot 

speculate why Garland Smith did whatever he 

did. That is trying to get to some other 

person's mind. 

You can question him about that, 

Mr. Mitchell, but I don't think you can 

contend Judge Carrillo can know. 
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Q The only conversation -- did you have morP than 

2 one 

3 MR. MITCHELL: Strike that. 

4 Q What is the only conversation or contact that 

5 this lawyer for the Guerras had with you, Judge 

6 Carrillo? 

7 A When he introduce(! the motion to di.sou~tlify and 

8 then when he ouestioned me when I was a witness 

9 at the~aring, that is all that I have ever had 

10 to do wi.th Mr. Garland Smith. 

11 Q Now, Judge Carri.llo, for the record, I understand 

12 I am going back, the ta~ returns have been filed 

13 for all of these entities from the beginning of 

14 the busi.ness uo to date, am I correct? 

15 A Yes, sir. 

16 0 The federal tal!' case that is the u. S. v. 

17 Ramtro Carrillo and 0. P. Carrillo, state whether 

18 or not that aro~e out of the relstfonshfo of 

19 Zertuche General Store and the Farm and Ranch 

20 Store? 

21 A Y«, sir. 

~ Q And that trsnsaction terminated in December of 

23 70, am I correct? 

24 A That 1 s correct, sir. 

~ Q And there was no Zertuche Ge~al Store after 
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DPcember of 70? 

2 A That's correct. 

3 0 And I beliPve Mr. Couling test~fiPd in t~at 

4 case of transactions that occurred in 68 and 69 

5 wherPby he, through some schemP or devicf', had 

6 secured money from the BenavidPs Indenendent 

7 &hool District, various agenciPs, oayable to 

8 various 0ersons, forging the name and gave the 

9 cash to you? 

10 A Well, now, it turned out that hP testified he 

11 had invoices belonging to Zertuche General 

12 Store at his office, at the ta~ office and it 

13 turned out here that Cleofus Gonzalez had 

14 invoices belonging to the Benavides Imolement 

15 and Hardware over at our olece. 

16 Q When is the first timP -- oardon me, Judge 

17 Carrillo, whPn is the first time that you -- that 

18 it came to your knowledge that he p.ave you 

19 twenty-five thousand dollars money from the 

20 Benavi.c'les Imolement and Hard,.•l'lrf'? 

21 A When he testified in federal court and I dPniec1 

22 

23 

25 

it all because he never gave mP a nPnny. 

Q You took the stand there and you madf' thf' sam«" 

denial as you df'nied thf' others that the trans-

actions occurred after January of 1971? 
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A Eyactly. 

2 0 Now, do you know •··!,.ether or not sfncP hP has 

3 testified that hP has cut his deal and made his 

4 olea down in Duval County? 

5 A No, sir, it was o~ooned. It was suonosed to 

6 be last Friday, I think. 

7 0 All right. 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

MR. MITCHELL: Jud~e Meyers, I have 

no further ouestions of this witness. Thank 

you very much and thank you, Mr. Odam, for 

allowing mP the latitude that I know the 

Court an~ Counsel have allowed me and I 

aooreciate it. 

I want the record to bt>soeak that ooint, 

because I am cl,.arged with thP rPsponsibility 

of reorPsenting 8 district iudge. 

THE MASTER: Mr, Oclltm, it is a 1 i ttlP 

parly for our break, but cPrtainly ten 

minutes worth of cross-e7amination would 

be usPless at this time, wouldn't it? 

MR. ODAM: ~. I would rather take 8 

brPak and organi~P our thoughts and then 

proceed through cross-examination at what-

ever timP the Court wishes to -- or feels 

w:l.ll bP convenient. 
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THE "1.ASTER: How much org-.o~nization co 

you need? 

MR. ODAM: Just the twenty minute break. 

THE MASTER: We will be in recess until 

ten minutes until twelve. 

(Whereuoon the hearing w8s in recess 

from 11:10 a.m. until 11:50 a.m.) 

THE MASTER~ Uoul d you 1 ike to go on 

the record? 

MR. MITCqELL: Yes, I would like to go 

on the record, Your Honor. Judge Carrillo 

has ban subooenaed to oroduce a 71, 72 and 

7~ returns to include income from Farm and 

Ranch Store, Ramiro Carrillo and Brothers, 

and Benavides Im~ment and Hardware and 

also the e~oenses. 

We would deliver all of them, we have 

no obiections to delivery of the full tax 

return for 71, 72, 71 and 74. They wi.ll --

that is Judge Carrillo's 1040 form will be 

an integrated return on his salary, on the 

income from the oartnershin information 

return 1066 return or 1065 

THE WITNESS: I don't know. 
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MR. MITCHELL: A o~rtnPrshin or informs-

tion return for the Farm And Ranch, the 

Ramiro Carrillo and Brothers, Judge, is a 

fiduciary return which al~o will be inter-

locked into the 1040 form which we will 

oroduce those. 

WP will nrodUP the --we have no return, 

no schedule C's or any return re~ing to 

Benavides Imolement and Hardware other than 

income from Benavides Imolement and Hardware 

which wi_ll be included in the gross income 

from rental on the -t040 form. 

Now, am I correct on that, Judge 

Carillo? 

THE WITNESS: Yes, ~ir. 

MR. MITCHELL: I do not 1-tave the 

key to the f~te cabinet. 

THE MASTER: The file cabinets? 

MR. MITCHELL: Yes, Judge Meyers, and 

out of fairness to Mr. Odam and the Court, 

if he needs those I will get them at our 

break and come back thi~ afternoon And 

deliver those returns to Mr. Odam. 

THE MASTER: That is fine. I'm sure 

you all wi.ll -- I'm sure you know the 
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telel)honP number wherf' he i.s stayi_ng. 

MR. MITCl-!ELL: Yes, ~ i.r, I can droo 

them by and I woul~ also like to have a 

reouest that we deliver those w1th the 

obiect in mind of withdrawing them after 

copies have been madf', Judge Meyers. 

In addition, Jud~e Meyers, I would 

like 

THE MASTER: If they are offerf'd in 

evidencf' I will mk Counsel to have them 

cooied and have really the conies marked 

and introduced into~idence. 

MR. MITCHELL: A 11 r if!ht. 

THE MASTER: There is no obiection to 

that, is there? 

MS. LEVATINO: No. 

MR. MITCHELL: In addition, Judge 

Meyers, the name of GenE' Powell, the Ra1ger, 

has come uo in the E-videncE' during our 

break and Counsel undertook to get with 

CounsE-l for the Examiner to try to facili-

tate thP movf'meni of the esse and Ranger 

Powell testi.fied under oath on about two 

or three occasions, Your Honor, on matters 

which we deem relev~nt. 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE • GUARANTY BANK PL..AZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17. 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

2960 

THE MASTER: In ~hat tribunal? 

MR. MITCHELL: BPfore the House SPlect 

Subcommi.ttee, Your Honor, in connectton with 

H.S.R. 161. 

CounsPl has ~tated to me if I can ~ull 

out of the record, which also is locked in 

the same filing cabinet in the hall, Gene 

Powell'~ tP~timony, and it would be as I 

understand, Mr. Odam, I think he testified 

two or three times, I would like to mark 

that and ~ubmit that to you this afternoon 

for the ~ur~ose of making it a ~art of this 

record and that will obviate thP necessity 

of subnoenaing Gene Powell, thP Texas Ranger, 

THE MASTER: All right, now, you did 

the same thing in connection with Mr. 

Arnulfo --

MR. MITCHELL: -- Gut>rra. 

THE MASTER: Guerra'~ te~timony. 

I wonder if you have at this time extracte~ 

it and ~ut it together ~o that I can ~ee it. 

(Discu~sion off the recor~.) 
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THE MASTER: You mBy oroc~~d, Mr. 

Odam. 

MR. ODAM: Yes, Your H~nor, I would 

like -- I would lik~ to first of all ask 

and this is off the record. 

THE MASTER: All right. 

(Discussion off the record.) 

THE MASTER: All right, let's get back 

on th~ r~cord, Mr. Chatham, and you may 

nroceed, Mr. Orlam. 

MR. ODAM: Yes, sir, again for clarifi.-

cation, it may be on the record, tt is our 

intention, the Exami~'s intention to 

handle the cross-e7amination in two manners 

,ust like we did on the oresentation of our 

case. 

Number one, being we ",;_11 proceed in 

an orderly manner like Mr. Mitchell did in 

paragraohs 1, 2, 3, 4, et cetera, and in 

that regard, we will oroceed with only one 

lawyer asking auesti ons wl th r esoect to 

that paragraoh. 

Your Honor, slnce on~ of us orepared 

our case on each one of these, for ~xample, 
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on Cash Store, Ms. LevBtino t->i.ll start off 

on the CBsh Store, she was not here when 

Man~es versus Guerra W.!IS presented and I 

would ~resent auestions for cross-examination 

on thBt. No~·. that i.s our intention. 

THE MASTER: You're asking leave to 

have morP than one attorney cross-examine, 

but you will not have morP than one attorney 

cross-examinP on the various oaragraohs? 

MR. ODAM: That is correct. 

MR. MITCHELL: No obiections. 

THE MASTER: I will ~ermi.t that. 

MR. ODAM: Thank you. 

E X A M I N A T I 0 N 

BY MS, LEVATINO: 

Q Judge Carrillo, on two prior occasions in connec-

tion with this oroceeding, you ~eclined to answer 

any auestions with regard to Article l, thP Cash 

Store, in the first amended notice of ~roceeding 

on the grounds that i.t would be i.n violation of 

your Fifth Amendment rights and your answers would 
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I 

tend to incriminatP you. 

2 You have now ~ecided to answer some oues-

3 ti.ons. What caused you to change your mind on 

4 t"tat? 

5 MR. MITCHELL: May I resnond to that, 

6 Your Honor, as the lawyer 

7 THE MASTER: I th i_nk shE' is asking h~ m 

8 the CIUPStion Pnd not you, Mr. Mitchell. 

9 MR. MITCHELL: All right, sir. 

10 A It ,.aR on advi.CE' of cn.msel. 

11 Q Both t"te answers -- the init-ial refusal to 

12 answer and the subseouent answering of ouestions 

13 was on advice of your counsel? 

14 A Yes, sir. 

15 Q All right. 

16 A Yes, ma'am, I am sorry. 

17 Q Judge Carrillo, in 19 from 1960 to 1970, I 

18 believe you testified you were county attorney 

19 and during that tiroe were involved in the welfare -

20 of what is bE'inp called in these nroceedings as 

21 thE' welfare nrogram of Duval County. Is that 

22 correct? 

~ A Yes, ma'am. 

U Q And during that neriod of time, 60 through 70, 

25 you were actively involved in that narticular 
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program, is that correct? 

A Part of the tim~. 

Q Would you t~ll or restate for th~ rpcord what 

oart you were actively involved in and when you 

t.'Pren' t. 

A Well, as I say, as my duties pPrmittP~ me to 

do so, I was active. When my duti.Ps as county 

attorney kept me busy and these matters came uo, 

my office as county attorney in S~n Diego, and 

neoolP asked for welfare ordPrs over in BenavidPs 

or came in over from surrounding areas, they 

would go to Mr. Couling or Mr. Zertuche and thPy 

would get their orders from thPm and then advtsP 

me that certain individuals had come by or that 

the store or drug store or the doctor had called 

in about certsin indivi_duals and tl,py hrl author-

t:r.ed ordPrs to tho!'!P folks. 

Then, I would I was the on~ t~at had to 

out his signature on the order, whether or not 

I actually authorized the individual himself to 

have it. 

Q Okay. And this contintied throughout the oeriod 

of 1960 through 1970, during your duties as 

county attorney? 

A It began when I bPcame county attorney and it 
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bPcAme less And lpss as I went forward toward 

1970. 
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I believe you testified, Judge Carrillo, that 

the county commissioners did set up a certain 

budget for each precinct on the welfare matters? 

Yes, sir. 

And within each precinct, each person who was 

authorized to give welfare authorizations had a 

budget themselves? 

Yes. 

Do you recall your budget for 1970? 

In the year 1970, I don't remember the exact 

amounts of the whole budget for the whole 

precinct. Someone might use more or less and no 

one went over the amount. In the year 1970, 

I resigned as county attorney in the latter part 

of February and that concluded my active role as 

to the issuance of authorizations. 

When I announced my candidacy for district 

judgeship, I had to resign my office as county 

attorney. 

So your active role ceased in January or February, 

1970, after you announced for district judge? 

Whenever I announced. I don't recall the exact 

date I resigned as county attorney. I would 

imagine it was just about that time and it might 

have been earlier, I don't recall. 
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resigned before I announced. 

Now, going back to the questions put to you on 

your specific budget, do you have any recollection 

how much you were authorized to give out during 

this period from 1960 to 1970? 

No, ma'am, I don't. 

Do you recall how much you gave out during that 

period of time? 

Well, in the beginning, I believe everybody, 

including Mr. Atlee Parr, as a commissioner, would 

send his people over to me with a piece of paper 

or something so there would be no duplication. 

They were going to both of us and getting orders 

from both of us. We sort of centralized the thing 

to where I would give the order and then, you sec, 

they would send the individual to me, so I would 

send out the purchase order. 

Can you describe what these purchase orders looked 

like? 

Well --

Let me ask you this. Was it a printed form or 

something you wrote out? 

Sometimes it was printed and sometimes it was 

something you wrote out, depending upon where you 

were. There was a time -- I believe you are 
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referring to the yellow slips. 

There was a time when we didn't have the 

actual printed form. 

MR. MITCHELL: Could I hand you any of 

the exhibits that would permit you to answer 

those questions, Judge Carrillo? 

Is that permissible, Your Honor? 

THE MASTER: Yes. 

MR. MITCHELL: All right. 

(By Miss Levatino) When you testified previously, 

you signed forms and blanks and left them with the 

Zertuche Store, could you tell us the kind of 

forms you signed in blank? 

Yes, ma'am. There is one right in front of me 

right here. It is E-55, Page 351. 

Is that the one that says Duval County Welfare 

Department? 

Yes. 

Then you said you also wrote out some forms in 

your own handwriting, so I would like to have you 

turn to Page 353 in Examiner's Exhibit E-55 and 

tell us if the items appearing on the left-hand 

side, as previously identified as the long white 

and yellow slips, is that what you were talking 

about? 
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A Yes. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

Are these the items that you also filled out? 

Yes. 

Did you in fact write out the slips on the 

right-hand side of the page saying Cash Store, 

giving Rosa Rodriguez twenty dollars in groceries 

with your signature? 

Yes. I might state that this order here would go 

back to the sixties, sometime back there. 

When you said these orders, do you mean everything 

on that page? 

Yes, these were the times, like I say, when I 

would come into the office. Sometimes I would givr 

the actual individual -- I would authorize or call 

in to the store, if I was in San Diego, and I 

would call and say give so and so groceries or 

medicine or tell the doctor over the telephone to 

go ahead and I ~.;ill send you an order later. 

Sometimes I would come to Mr. Couling or Mr. 

Zertuche and they would tell me they had 

authorized welfare orders to certain individuals 

and I "t-rould authorize them. I was the one 

authorized and if they were signed by them, they 

were no good. 

On Page 353, on E-55, these reproductions of slips 
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that say give Tete Chapa twenty dollars, GR, 

I assume that is groceries? 

Yes. 

This is the slip you would hand to the individual? 

Not necessarily. It might have been sent to the 

store after the groceries had been picked up. 

Like I said, sometimes they would call in from the 

grocery store and say look, so and so is here and 

he wants something and they would either okay or 

not okay it over the telephone. Then we would 

send it back to them. 

Okay. I would like to refer you to the next page, 

Page 354, which contains some more of these 

individual slips and ask you why each of these is 

made out for twenty dollars? 

We used to set a limit ~11hich would change every 

now and then of how much we would give an 

individual for groceries. 

For example, one hundred dollars for a 

funeral service and one hundred for hospitalizatio~ 

and things like that. 

Has that a limit per month or week or per year? 

It would be a limit per month, that is, not to 

exceed that amount. It could be less, but not to 

exceed that amount. 
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Q What is the relationship of that limit in the 

A 

Q 

A 

Q 

A 

twenty dollars, was that the limit? 

If they said you can't give an individual more 

than twenty dollars, that was it. 

lvho set that limit? 

We did ourselves. For example, if I had a budget 

of one thousand for a month, I had an idea how it 

was going to go for groceries and funeral and 

hospitalization and how much was going to go for 

a doctor and how much was going to go for a 

pharmacy or whatever it was, and we more or less 

were doing this month after month and you sort of 

get an idea of how much you are going to be able 

to allot yourself in order not to go over the 

amount due at the end of the month. 

When you say you limit each person to twenty 

dollars a month, would that be your authorization 

or 

It was not a direct order from the Commissioners 

Court that limited the amount of the expenditure. 

In other words, if I wanted to take a chance and 

pay five hundred dollars for someone's hospital 

bill, that meant my budget had been cut down that 

much. It could change and the final and complete 

discretion was for the person giving out the order 
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Q Do you recall how long this twenty dollar limit 

2 was in effect while you were actively in the 

3 !i 

II 4 

5 II 

welfare program? 

A No, I don't. It has been quite a while. 

Q I believe you testified now that you became 

6 relatively inactive, or still had some part of 

7 this, up until you resigned your county attorney's 

8 position, did you not? 

9 A Yes. 

10 Q And during that time, Mr. Zertuche and Mr. Couling 

II handled it prior to your resignation? 

12 A They handled most of it. 

13 Q Why did you not continue to letthem handle it, 

14 since they were filling out the forms after you 

15 resigned? 

16 A Why didn't I let them continue? 

17 Q Yes. 

18 A I was no longer a county official. 

19 Q Then you didn't have the authority to give the 

20 welfare? 

21 A They never said you can't give out orders or 

22 anything like that. I just, as I recall, to my 

23 best judgment there might be times I referred 

24 to someone, when they came in to me, like people 

25 came to me and asked for some kind of help, then 

------~---------------------------------------------------------------------!~ 
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I would refer them to the different persons or 

individuals. 

After you resigned your county attorney position, 

you still wrote out these white slips? 

No, not after that. 

In other words, these slips we have just looked 

at and attached to previous testimony to a claim 

submitted in July, 1970, clearly this was quite a 

while after you resigned and you didn't write 

those in July? 

No, I don't believe I did. If it is attached to 

that, I don't -- I don't believe I did. 

Even though these correspond 

Could I see those? 

I believe you have Examiner's Exhibit E-55? 

Yes. 

Pages 353, 354 and 355. 

Yes, I see those. 

Those are the ones that appear in the claim 

jacket on Page 353 and the record further shows 

These yellow slips were contained in that claim 

jacket? 

Yes. 

I don't believe they were. 

Mr. Meek and others have testified they were. 
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I have sat through all of these hearings and I 

don't believe Mr. Meek testified they were there. 

I believe, if you look at the testimony of Cleofus 

Gonzalez, he testified that he had taken these 

home to hold as a sort of a blackmail, to hold as 

evidence if it was ever needed. 

Then it is your testimony then, -- I would like to 

refer you now to Page 361 and 363 in the same 

exhibit. 

What page? 

Pages 361 through Pages 363. 

Yes. This yellow slip first appeared at the time 

of the impeachment hearing of the Select 

Committee in Austin. 

Cleofus Gonzalez produced them and he clearly 

testified that he had taken these yellow slips 

home and that he had taken certain materials home 

with him and he kept them there and this was in 

case he ever needed to use them against any one 

of us. I think the record of that impeachment 

hearing will show that. 
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Q Judge, when you are speaking of thP impeachment 
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A No, I'm speaking about the S~lect Committee, 

A 

Q 

A 

MR, MITCHELL: That's right. 

Thp rpcord of the Select Committee. 

MR. ODAM: That is '\II• hen thPy were 

oroducf'cl the fi.rst time. 

The fi.r:c;t timp they were produced? 

The first ti.me they were producPd, they did not 

come out of any .iackets bE> longing to the county. 

They came out of the person of Mr. Cleofus 

Gonzalez. 

MR. MITCHELL: I thi.nk that's what the 

problem is, Judge, and Counsel is correct 

that those very same yellow slips, and 

they, of course, are not colored in this 

recorcl, at thP Senate, that i.s, at the 

trial on the Articles of Imoeachment. 

Now, at that time, Counsel intro-

duced them and they then found their way 

into a claim iacket. Am I right, Judge 

Carrillo, do you recall that? 

THE WITNESS: I don't know that they 

found their way into 

THE MASTER: Now, I don't know what that 
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is, Mr. Mitchell, but she has Judge Carrillo 

on crosR-e~amtnation. 

MR. MITCHELL: But the ~roblem is that 

the yellow ~lt~s are not before us and I 

don't know where they are. Do you, Coun-

sel? 

MS. LEVATINO: Mr. Mitchell, the yellow 

sli~s that are before us in thi~ ~roceed-

ing are the ones that were ~roduced in the 

Examiner's E~hibit 55, this entire batch 

which corres~ond to other Exhibits intro-

duced in the Senate Im~eachment ~roceedings 

in which the entire contents of each one 

of the claim jackets, along with a ~rinted 

Duval form, which was s~oken of, and the 

invoiceR from the Cash Store and theMi~s 

which we are referring to as the white or 

yellow Rli~s as they were contained in each 

one of those iackets, are ~art of the Senate 

Exhibit and oart of E-55. 

MR, MITCHELL: Counsel, you were not 

at the hearing before the Senate -- the 

Hnuse Subcommittee when Judge Carrillo 

now, that ls what I ltm trying .to clear u~. 

Cleofus Gonzalez first ~roduced those, am 
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I correct, Junge Carrillo? 

THE WITNESS: Ye!l, !'dr. 

MR. MITCHELL: Tho!le were not first 

nrodu~ at thP SenatP hParing. I know 

what you're talking ~out becau!le you 

handled thP eYaminRtion of the witness in 

the Senl'!tP, the Pxaminati_on of Mr. Meek, 

but what Judge Carrillo is testifying here 

and it i!l a fact, Judge, I can oroduce the 

record, those yellow sli~s were oroduced by 

Cleofus GonzBlez before the House Subcommittee. 

MS. LEVATINO: May I iust say one 

final thing, Judge, I believe to straighten 

thi_s out for Mr. Mitchell. We will go Rnd 

get thP white slios that Mr. Gonzalez intro-

duced i_nto the House testimony. Those are 

not the white sli~s that are in here, they 

were not introduced wi_ th regard to a county 

claim. 

ThPse arP the white sli~s. these Rre 

thP ones that came in with the clRim jackets 

in the Senate and- the original white slios 

which were introduced in the House ~roceed-

ings remain 8S Exhib~t-; to the House proceecH.ng~ 

and are not a ~art of and never have been 
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introduc~d a~ nart of either thP Senate or 
2 

this, and I will be haouy to nroduce thosP. 
3 

MR. MITCHELL: I don't want to ouarrel 
4 

with you, but you are ~ofng to ftnd that 
5 

those are yellow slio~ that came in under 
6 

that. 
7 

THE WITNESS: Y~llow sltus. 
8 

MR •. MITCHELL: Und~r th~ House, am 
9 

I correct, Judge? 
10 

THE WITNESS: The yellow slins, yes. 
II 

MR. MITCHELL: Theyare y~llow slios 
12 

that cam~ in and that is the reason I 
13 

raised the ouestion to begin with. 
14 

THE MASTER: Let's 0 roceed with the 
15 

examination of this witness. 
16 

MR. MITCHELL: I'm sorry to interrupt, 
17 

Judge, but I knew we were going to get into 
18 

that. 
19 

20 

21 

22 
EXAMINATION CONTINUED 

23 

24 BY MS. LEVATINO: 

25 Q Judge Carrillo, I believe I iust referred you to 
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------------------4--
1 

In thi~ rPcor~. t~P restimnny w~~ that thP 

tions of a "~>•hitt> or a sli,o ~avin~. "Give Rosa 

Garza twenty doll~rs grocPriP~," with your 

initials throu~hout t~at oaeP. 

And thPn on na~e 162 and oagt> 161 were oart 

nf and containPd in the ;acket which aoo~s on 

oagp 160, labelPd Examiner's Number A-1040. 

A Would you rPoeat that long ~uPstion again, 

Q I am iust telling you whllt is in the record and 

I haven't poserl a ouesti.on to you yPt. 

A All right. 

Q All right, claim number A-1040 and thP material 

inside, if you will look at the various Cash 

Store and Duval County welfare deoartment forms 

they are dated in October and November of 1970, 

is that correct? 

A Yes. 

0 All right, so that thesP claims would be madP 

after, for after a time in which you have just 

testified that you resigned your activities as 

not resigned, I'm sorry, excuse me, your acti.vitiP. 

as oart of the welfare urogram. 
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A I thtnk I can P~nlatn that ea~fly enou~h. It is 

2 a fact that generally the same oeoole came in 

3 every month for their order, for years. In 

4 other word~. tf there was a Rosa Gar?.a that was 

5 coming tn this month for an order, she would come 

6 tn every month, and would come in. 

7 Q So you would write these slips out every month 

8 to the same peoole? 

9 A Not these slips. I think these slips are written 

10 out once or twice when the forms were not avail-

11 able:other than th~t, they were given out tn a 

12 regular welfare order. 

13 Q Okay. Judge Carrillo, tn -- staying on this 

14 particular oart of Examiner's Exhibit 55, did 

IS you authori?.e Rosa Garza or J~hnny Salinas or 

16 Joe Sandajar, whose names aptMI'lr tn that Exhibit 

17 to receive twenty dollars of groceries during 

18 this time? 

19 A I ultimately did. I don 1 t know that I did i.t 

20 personally or not, or whether or not Mr. Coultng 

21 or Mr. Zertuche or somebody else did i_t for me, 

22 but if they came back and they told me that they 

23 had authorized a grocery store or somebody to 

24 give those peoole groceries, then I had to okay 

25 the form. 

--~------------------------------------------------------~~ 
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So that 8t the time thes~ claims were 

oresented, you had authorized them to receive a 

certain amount of ~roceries under the county 

welfare ~rogram, is that correct? 

A In effect I harl aooroved them. They mi~ht hBvE' 

b~E'n authorizf'd by somf'body else and I had aporoved 

that authort~ation. 

Q Okay. 

A I'm tryin~ to lP as concise as I can with you. 

Q I undf'rstand. All right, i_f you will now turn 

to ~e 380 and 181 of the samE' Exhibit, Exami.ner's 

Exhibit 55. 

The reoroducti.on isn't quite as clear, but 

on those ~ages, there are also reoroducttons of 

the slf~s in your handwriting for groceries to 

such oeople as Pat Garza, Mike Ruiz. 

The next oage 382 and 383, would it be your 

same testimony that you ultimately rlid ao~rove 

those ~articular authorizations? 

A HE>re I mtice that there is in 71, anrl I will 

notice these Rre going to be those yellow slios 

that WE're handed out during one month and they 

couldn't have been going through 70 and also 

throu~h 71 because those were sli~s for one 
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month and thPy are all togPthPr. 

2 I noticP no~ ~ince you have asked me this 

3 nuestion, and based on the Parlier ouestions of 

4 November of 1970, those ~pre not slips that 

s ~ere handed over, over a period of time. It 

6 ~as iu~t a time ~hPn ~e did not have the regular 

7 forms and those you are going to find that they 

8 were as I recall from the evidence before they 

9 1-a-e aporoximatPly ten or fi_fteen of them. 

10 Now, I forget the number of them, but they 

11 ~ere all i~sued at the same time. 

~ Q They were all issued at the same time? 

~ A Yes, that is ~hat --

H Q In other words, all the~e here --

~ A 1 hey ~ere is~ued at the same time and thP 

16 

17 

18 

•19 

20 

21 

22 

23 

24 

2S 

reason for that ~as orobably that those orders 

have been authorixed by somebody else other than 

me and that I was told tb£ they had g~n this 

individual those orders and I 1ust wrote them 

out because I was either out of town or something, 

and wlm. I came in, whatever haotH•npd, they 111ere 

l s s u (> d out • 

But therE' was not but once or twice 

that orders were issued on -- or oart of a yellow 

oad to individuals that they had a list of and 
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An~ wh~n her~ -- and I h~rln't noticed this 

~n~ I'm ~lad you brought it to my ~ttenttnn, 

that therP werP somP in 1970 ~n~ som~ in 1971 

and that is incomnl~te ~rror because t~ey were 

not there was no such thing as that. 

Q Let me see if I understand you, Judg~. In other 

words, these ones that we have been looking at, 

at nage 182 and WP were looking at some on 151 

and 361 of Examiner's Exhibit 55, these were 

rPally all written out at the same time. 

A A~ I believe they were, from orders that were 

given out by somebody else other than myself and 

I was told, we gave during this neriod of time, 

we gave these neonle these orders and I a~~roved 

them. 

Q Who would -- you said someone called and said 

that the orders had been given out and would you 

nlease -- who are you talking lhout? 

A Mr. Couling, Mr. Zertuche would have told me 

that they gave out some orders and I wasn't 

around to-- I used to.go on extended vacations, 

let me nut it that way. For examnle, I would --

(Discussion off the record. between 
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Mr. Mitchell and· the wftne~s.) 

MS. LEVATINO: Excuse me, Your Honor. 

Tlffi MASTER: Mr. Mitchell, do you want 

an opoortun i_ ty to soeak to your client? 

MR. MITCHELL: Ye~. 

THE MASTER: Ynu arf> entitled to it. 

MR. MITCHELL: Yes, Your Honor. 

THE MASTER: I don't think you ought 

to interrupt, I think you ought to ask 

oermission to 

THE WITNESS: It ts a fact that I have 

been saying Mr. Zertuche, and there are 

several Zertuches, it is George Zertuche. 

MR. MITCHELL: I am sorry, Judge Meyers, 

I did want -- I'm sorry, Counsel, he was 

~~ying Zertuche and there has been testimony 

here and therf> is at least five of them 

that I rf>member. 

MS. LEVATINO: All right. 

THE MASTER: Go ahead. 

Q So George Zertuche, Junior, or Rudy Couling 

would call you and say some of the~~ orders have 

been given out and we need the actual authoriza-

tion form, right? 

A ¥8. 
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Q Okay, but I thought you had iust te~ttfied that 

aftPr 1970, neither Mr. Coulfng nor Mr. George 

ZPrtuche, Junior, handled any of these books 

any more. In fact, you your~elf didn't do that. 

A That is why I'm saying that these yellow sli~s 

that you all are talking about are not for 1970. 

0 So it is your testimony then that all of the 

yellow slips ~- or all of thP slips that we 

have been talking about that are attached to 

ordPrs at various times in various years were 

all written out at the same time? 

A I believe so. 

Q All right. Would you remember any -- can you 

put that in any time frame as to when those were 

written out? 

A No, I can't, because like I say, it has been a 

long time ago. It is going into fifteen years 

back, from around fifteen years back. 

Q Okay. Would you turn -- you are saying they 

"''ere written on If yellow legal pad type 

A It w~ts 1ust once or twice it was done because 

the regular forms were not available and that 

was way back, as I recall, other than that they 

were always on a book. 

Q Okay. Would you now turn, Judge, to page 406 and 
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407 of Examfn~r's Exhibit 55. Do you have it 

A Yes. 

0 All rig~t, on nag~ 406 and 407 th~re are some 

more authort~ations contained that the evidences 

were include~ in a county welfare claim iacket 

which aooears on the orevious oage. 

Now, thf~ looks like -- and I believe if 

you wf.ll ll'Call examining the evidPnce in thP 

Senate, these were mimeo~raohed oieces of oa0 er 

with the "give" tyoed out and "groceries" ty0 ed 

out. I beliPve it was ourole color, if you 

recall? 

A Yes, ma'am. 

Q Where you iust nut the name and the amount on 

i.t. 

Now, when were these written by you? 

A Now, this mi?ht havP been -- I don't -- I don't 

know. I don't have the slightest idea when they 

Q Well, you said only once you wrote out these 

A 

handwritten authorizations because you ran out 

of the forms and these were on a yellow oad; do 

you rPmember writi.ng those out at all? 

No. ma'am, I don't. 
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Q Okay. Wand thosP have been written out in 1972? 

A They might have, but I doubt it because after I 

became district iudge, I gave very few orders 

out e7cept in emergencies and things like that. 

Q So, thPse mere written at some time, but you 

don't know when and that it wasn't written from 

it had to be sometime before 1970 or 68, is that 

your testimony? 

A No, I can't remember the date, I'm sorry. 

Q Okay, but you don't think it was in 1972? 

A No, it could have been. L'ke I say, I don't 

recall. 

0 Okay. 

A I don't recall when they were. 

0 Okay, Judge Carrillo, did you ever authorize 

from 1960 until 1970 the time fn which you 

~we testifying you were actively involved in 

welfare to varying degrees near thP end of 1970, 

did you ever authorize Patricio Garza to get 

welfare, to get fue county welfare orogram to pay 

for any of his groceries? 

A I believe once or twice I might have given him 

or his wife an order, I don't -- I'm not ouite 

sure. 

0 Once or twice, okay, Judge, why then from -- on 

CHATHAM & ASSOCIATES 
COURT REPORTERS 

717 ANTELOPE .. GUARANTY BANK PLAZA 
CORPUS CHRISTl, TEXAS 78401 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

2987 

'· 
thes~ four SPts of nages we hav~ been looking 

at in E7aminer's Exhibit 55, Pat Gar?.a's name 

anpears at least three times on the slips that 

you wrote out. 

A WPll, like I s~y. if -- I'm not ~uitP sure if I 

cli.cl, I did, and i_f I didn't, I dictn't. 

Q All right. 

A It is impossibl~ for me to go back that long 

and rem~mb~r P7actly what it was that I was 

doing. 

0 Okay. Did you ever give, in these y~ars, 1970, 

1971 or 72, or authorize either -- Tete Chapa 

to have his groceries naid for by th~ county? 

A Tete Chapa, I used to~ve ordPrs to ouite regu-

larly. He used to come in all the time and get 

them. 

Q Can you put that in a tim~ frame in 1970, 71 

and 72? 

A No, I can't. I just remember that I used to. 

Q What about his wife, Rosa Chapa, did you givP 

her orders, too? 

A I think I would nrobably have given them to 

Tete. in either his name or his wife's name. 

Q We talked a littl~ bit or you testified a littl~ 

bit ago about the twenty dollar limit, the 
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self-imposed twPnty dollar limit. Would that bP 

2 oPr oerson or ppr family, oPr month? 

3 A No, it would be ~er family I would imagine. If 

the husband came in and then the wife came in, 

5 I don't think we would duolicate it. 

6 Q Okay. Jud~e Carrillo, I believe it is in evi-

7 dence that you o~·n a ranch nameCI the Borias Ranch? 

8 A Yes, I do. 

9 Q And you have some employees out there, one of 

10 which i_s Mr. Patricio Garza? 

11 A That's correct. 

12 Q And is he basically a full time employee out 

13 t"tere? 

14 A He i_s now. 

15 Q How long you say no~. how lonp? 

16 A Th,. last couple of years. 

17 Q Since 72? 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A Maybe. Now, we are coming into thrPe years. 

Q All right. 

A I Clon't remember the exact time. 

Q Who else -- do you have any other full time 

emoloyees on the Borjas Ranch? 

A No, sir, he is the only one. 

Q Do you have any part time employees on the Borjas 

Ranch? 
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A Part time, I hire by the truckload whenever we 

2 are gotn, to have a rounduo or something like that 

3 because I have a whole bunch of oeoole that --

4 some go to work and some go to watch and visit. 

5 Q Ho~ often, say, in the year 1972 or any year 

6 from 71 to 74 do you have oeo0 1~ working out 

7 there oart time on weekends, to your recollection? 

8 A A couole of weekends a month, I would say, 

9 something like that. 

W Q When these oeoole do work for you oart time on 

II weekends, do you buy beer and let them drink 

12 that? 

13 A YE>s. 

~ Q Or oerha 0 s feed them lunch? 

15 A I do. 

16 0 Or cook some food out therE>? 

17 A Ye'!'l. 

U Q Okay, and that would be about, I believe you 

19 iust said, two weekends a month or every other 

20 weekend or '!'lomething like that? 

~ A It all de~ends on the situation, Ms. Levatino, 

22 what is going on. 

23 0 Okay. 

24 A Sometimes you r.d.ll have the screw worm season, 

25 sometimes you have the brucellosis season and 
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freouent rounduo t~an others. 
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I believe you testified, Judge Carrillo, you did 

have a charge account at the Cash Store? 

I did. 

And you had had it for many years? 

Yes, I did. 

Have you bought beer and food and so forth there? 

Yes, sir. 

In the time frame of 1970 to 1975, did you 

personally go in and pick up groceries? 

Yes, ma'am. 

Did you have other people go in and pick up 

groceries? 

Yes, Tomas Elizondo, Roberto Elizondo, Patricio 

Garza and several other individuals who might be 

going out there that would go by. 

When they went in and picked up groceries for you, 

would they pay for them right there? 

No, charge them to my account. 

And they signed an adding machine tape? 

Yes, but with Patricio Garza, I fussed quite a 

bit, because he doesn't know how to read or to 

write. I wanted a book where I wanted everything 

itemized, insofar as he was concerned, because 

they would add any particular figure and if he 

were presented a fifty dollar ticket for him to 
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sign, he would sign it, because he didn't know 

how to read or to write. With him it was a fact 

I didn't really want him to go, because I had the 

idea that we were getting billed for more than we 

were getting, but I did authorize him to go out 

there and charge things to me. 

Can you estimate for the Court, Judge, about what 

your monthly charge might have been at the Cash 

Store? 

No, I can't. 

Judge Carrillo, I believe there is testimony we 

have heard that the Cash Store was open some 

pretty long hours, all weekdays, and used to be 

open on Sunday, too? 

Yes, ma'am. 

And there is no bank in Benavides? 

Yes. 

Did you ever cash checks for cash in the Cash 

Store? 

Sometimes, I did. 

Putting it in a time frame, between 1970 and 1975, 

did you cash checks for cash? 

Sometimes I did. 

Can you give us any estimate on approximately 

how much you may have cashed checks for cash? 
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A No, not too much. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

MR. MITCHELL: In view of the 

stipulation as relates to the transactions 

in 1974 and 1975, I am going to object to 

the last two questions as going into 1975 

as being irrelevant and immaterial. 

THE MASTER: Well, I think Count 1, 

you are not entitled to go into 1975. 

MISS LEVATINO: Yes, I will rephrase 

that. 

(By Miss Levatino) From 1970 to 1974, can you 

estimate in any one of those years, or give us an 

idea how much total amount you may have cashed 

in the store for cash? 

No, but it was not much, because I was always 

visiting at the banks in Alice and Rio Grande City, 

so it was not very much. I didn't generally need 

to have that much cash on hand. 

Judge Carrillo, Patricio Garza works for you; is 

he called Patricio or Pat? 

Patricio. 

Do you know any other Patricio Garza in Benavides? 

No, I believe I do not. You have to realize here, 

we are talking about a whole precinct, not just 

Benavides. It included also the ranching 
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population. 

Do you know any other Patricio Garza in the 

precinct other than Benavides? 

No, I don't believe so. 

Did you ever give welfare to someone you didn't 

know? 

If someone told me they had given welfare, I 

would okay it. 

But you don't know of any other Patricio or Pat 

Garza in Precinct No. 3? 

No. 

Do you know Mike Ruiz? 

Yes. 

Where does he live? 

He used to live in Benavides. 

Does he still live there? 

No. 

When did he move? 

I don't remember. 

Would you say it was five years ago? 

I don't have the slightest idea. 

Would you know if he was in Benavides a year ago, 

living there? 

No, I would say he was not. 

Two years ago? 
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A I can't tell you exactly when he left. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

All right. Do you know any other Mike Ruiz 

besides the one we are discussing right now in 

Precinct 3? 

I believe there are three of them, all cousins, 

to tell you the truth. 

Do they live in Benavides? 

They do. 

And they are all called Mike or Mike Ruiz? 

Mike or Miguel. 

Taking Mike No. 1, where would that Mike work in 

Benavides; can you tell us? 

No, I can't. I think now there are -- there 

might be one still there, but I think they have 

all grown and left town. 

Of these three cousins we are speaking about, what 

were their ages, generally? 

Eighteen or nineteen years old, something like 

that. 

Today that would be their age? 

No, back then. 

What do you mean by back then? 

Back when I knew them; like I say, it has been a 

couple of years since I have seen them. 

\vould you -- under the county lo7elfare program, are 
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children authorized to get welfare groce~ies? 

Many, many times a welfare youngster, fifteen 

or sixteen years old, would come over and say my 

mother or father needs groceries. 

Would you authorize that in the name of the child 

'JT the parent? 

It all depended. 

What would it depend upon? 

Well, on the size of the child. If we are talking 

about a ten year old child, then it would go to 

the father or mother, but if an eighteen or 

nineteen year old person, the order might be 

given to him or to his parents. 

I believe you testified before you know Tete 

Chapa or Rudolfo Chapa? 

Yes. 

Do you know any other Tete Chapa in Benavides? 

That is the only Tete Chapa I know. 

Do you knm11 any others in Precinct 3? 

He is the only one I know. 

I believe the record reflects he has a brother 

named Toto Chapa. 

Well, that family group g~ew up right almost next 

door to us and my mother, I recall, used to make 

a joke of it, because they had such beautiful 
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names and such horrible nicknames. They were 

Tete, Toto and Cocho, which is a short for pig, 

you know, and that is the reason she complained 

about the names. 

Did you know Toto Chapa? 

Yes. 

Does he live in Benavides? 

He lived there until recently and went back and 

forth, until I granted the divorce not too long 

ago. He had been working out of Corpus Christi, 

but his family was over there and I think still 

are, to tell you the truth. 

Are you saying he lived in Benavides until 

recently? 

He worked in Corpus Christi and his family lived 

at a ranching community near Benavides. 

By his family, do you mean his wife and children? 

Yes. 

Do you know any besides Tete and Toto Chapa, any 

other families with a first name beginning with a 

T in Benavides? 

There were Chapas all over. Some are relations 

and some are not. It would be hard to say, 

because I would not know all of them. 

Maybe I had better change that, because I 
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would not want that to be made public for people 

that vote for me, but I knew them, but I didn't 

know their names. I would see them and recognize 

them, but I didn't know their names, but I knew 

they were Chapas, but not their first names. 

Do you know any of them that have the initial 

T or do you just know their last names? 

I just knew their last names. 

Do you know Rosa Chapa that lived in Benavides? 

Again, I say that we are talking about the 

precinct, we are not talking about just Benavides, 

and there could be some more Rosa Chapas. I 

could be mistaken, but I don't know for sure. 

On the slips which are in evidence in E-55, the 

names of Tete Chapa and Pat appear. Would those 

names be in reference to the Tete and Rosa Chapa 

and Patricio Garza that testified here? 

I imagine so. 

Judge Carrillo, what is the population of 

Precinct 3 of Duval County, if you know? 

Precinct 3 constituted over half of the county. 

I don't know the exact amount, but until it was 

redistricted recently, it was half of the county. 

By half the county, do you mean populationwise or 

areawise? 
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A Both. 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

MISS LEVATINO: May I have a moment? 

THE MASTER: Yes. 

(By Miss Levatino) Judge Carrillo, I believe you 

know Mrs. Lauro Yzaguirre? 

Yes. 

Would you classify her as a political ally or 

opponent of yours? 

An opponent. I don't believe any ally would lie 

and testify like she did. 

I think I have just one more question. 

Judge Carrillo, the twenty dollar limit we 

spoke of, was that for each family and informally 

agreed to, would that be twenty dollars that your 

informal limit would be and the other people in 

your precinct, such as, I assume your brother 

Ramiro was authorized to give out orders for 

groceries? 

It was sort of an informal figure. It could chang~ 

from one month to the other, depending on the mone~ 

you had available. 

But generally all the people in Precinct 3 that 

had the authorization to give welfare groceries, 

from 1960 to 1970, when you were active in it, 

would limit themselves to twenty dollars a family? 
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Well, it changed. It could be thirty or forty 

or twenty or fifteen. It changed from time to 

time, depending on the budget we had. 

When it changed, would you all go to thirty or 

forty or twenty or something like that? 

Not necessarily. If I had a thousand dollars to 

give, I would budget it myself. If Atlee Parr 

wanted to give somebody thirty or forty dollars, 

that was his prerogative. If he wanted to spend 

all of his funds for one individual, it was :up 

to him. 

So the twenty dollar limit was something you 

decided you would set for your limit? 

That was more or less when I was really controlling 

most of the welfare for Precinct 3. After that 

ceased, I didn't have any set amount, except when 

somebody approached me for some help, I would say, 

would you go to so-and-so and see if he can and 

will you help out Mrs. So-and-So with some 

groceries and that was it. 

To answer the question, the twenty dollar limit 

I originally thought it was only your limit, but 

it was what everybody wanted to do, but that 

twenty dollars was your limit? 

Yes. 
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MISS LEVATINO: Your Honor, I think 

we are about through, but may we have a 

conference about it? 

THE MASTER: Well, let's go ahead and 

break now for today and you may confer and 

see if you have anything further in this 

regard. 

MISS LEVA:r\rJ~~ol r That is fine' Your 

Honor. 

THE ~~'Il-E_R;,·a l:7f.'s break for today and 
'·' . .: 

we ~7ill be in recess until 8: 30 tomorrow 

morning. 

(Whereupon, at 1:00 o'clock p.m., 

Monday, December 8th, 1975, the hearing was 

in recess until Tuesday, December 9th, at 

8:30 a.m.) 
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